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Darmowe przejazdy ZKM 
dla uczniów zatwierdzone

Od września przedszkolaki, uczniowie i studenci – posiadacze Sochaczewskiej Karty Mieszkańca 
– zaczną korzystać z darmowej komunikacji miejskiej. Burmistrz Piotr Osiecki wystąpił do radych o zgodę 
na bezpłatne przejazdy dla tej grupy mieszkańców i w czasie sesji 27 marca usłyszał jednogłośne „tak”. 
Program ruszy z nowym rokiem szkolnym. Strona 3

Burmistrz zaprasza mieszkańców na spotkanie 
w sprawie wymiany pieców 

16 kwietnia o godzinie 18.00 w kramnicach miejskich 
przy 1 Maja 21 odbędzie się spotkanie informacyjne 
dotyczące możliwości wymiany starych pieców na 
nowe, znacznie bardziej ekologiczne. To propozycja nie 
tylko dla osób prywatnych, lecz także wspólnot mieszka-
niowych czy spółdzielni. Miasto ma szansę na zdobycie 
unijnej dotacji na ten cel.

Blisko tysiąc kibiców przyszło 
dopingować rugbistów WHIZZ Orkan 
Sochaczew w meczu z mistrzami Polski

Strona 22
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WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 604-206-
108, 602-789-111
Pogotowie 
energetyczne 991
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 19-757
Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
PKS Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Fundacja „Nero” 
502-156-186
Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 191-91
Taxi 
46 862-28-42
Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35
Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14
ZKM 46 862-99-27
ZUS 46 862-64-33
Zgłaszanie awarii 
sieci oświetlenia 
ulicznego
698-088-755, 606-663-186
Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

W środę 4 kwietnia podczas 
uroczystego spotkania w Ma-
zowieckim Urzędzie Woje-
wódzkim fi nansowe prome-
sy osobiście odebrała starosta 
Jolanta Gonta.

W trakcie spotkania z ma-
zowieckimi samorządowcami 
wiceminister Jarosław Zieliń-
ski zaznaczył, że państwo po-
winno przyjść ze wsparciem 
obywatelom, by pomóc zli-
kwidować poniesione w wy-
niku klęsk żywiołowych stra-
ty. Zauważył, że w aktualnej 
transzy 24,5 mln złotych, któ-
re zostały przekazane dla Ma-
zowsza realizowane będą 33 
zadania w 9 gminach i 5 po-
wiatach. Złożył podzięko-
wania dla samorządowców i 
dla wojewody mazowieckie-
go za sprawne przedstawienie 
wniosków o dofi nansowanie i 
życzył powodzenia w realizo-
waniu inwestycji.

Samorząd powiatu socha-
czewskiego otrzymał dofi nan-
sowanie jako jedyny w regio-
nie płockim. Uzyskane środki 
w wysokości 3,83 mln zł prze-

znaczone zostaną na usuwanie 
skutków klęsk żywiołowych i 
dotyczą realizacji trzech pro-
jektów, tj.: odbudowy drogi po-
wiatowej Iłów – Giżyce na od-
cinku o łącznej długości 4,38 
km; odbudowy mostu w ciągu 
drogi powiatowej w miejsco-
wości Lasotka w gminie Iłów, 
a także odbudowy najbardziej 
zniszczonych odcinków drogi 

powiatowej Tułowice – Famuł-
ki Królewskie – Famułki Bro-
chowskie – Plecewice w gmi-
nie Brochów o łącznej długości 
ponad 2 km. 

Podczas spotkania w Ma-
zowieckim Urzędzie Wo-
jewódzkim starosta Jolanta 
Gonta podziękowała w imie-
niu przybyłych przedstawi-
cieli władz samorządów po-

wiatowych i gminnych z 
terenu Mazowsza za rządowe 
wsparcie na odbudowę naj-
bardziej zniszczonej infra-
struktury drogowej.

Wiadomo też, że samo-
rząd powiatu sochaczew-
skiego nadal będzie starał się 
o  uzyskanie dofi nansowania 
na odbudowę drogi w gmi-
nie Młodzieszyn. A jest na 

to szansa, bowiem jak zazna-
czył wiceminister Zieliński, 
to nie koniec rządowych do-
tacji na rzecz usuwania skut-
ków klęsk żywiołowych.

– Czwarta inwestycja 
również zgłoszona do progra-
mu związanego z usuwaniem 
skutków klęsk żywiołowych 
dotyczy odbudowy drogi po-
wiatowej Kamion – Witkowi-
ce na długości 4,5 km. Wierzę, 
że podczas kolejnej, drugiej 
transzy środków z MSWiA 
uda nam się otrzymać dota-
cję na to zadanie, na pewno 
będziemy o to zabiegać. Wła-
dzom powiatu bardzo zale-
ży, by w miarę możliwości 
zapewnić mieszkańcom bez-
pieczeństwo i komfort poru-
szania się po drogach – mówi 
starosta Jolanta Gonta.

Dofi nansowanie pocho-
dzi z rezerwy Ministra Spraw 
Wewnętrznych i Admini-
stracji, a środki zostały przy-
znane na wniosek wojewody 
mazowieckiego.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Rządowe promesy zapewnią 
odbudowę powiatowych dróg
Środki w łącznej wysokości 24,5 mln zł zostaną przeznaczone na odbudowę i remonty dróg na Mazowszu. Wojewoda 
mazowiecki Zdzisław Sipiera wspólnie z Jarosławem Zielińskim, wiceministrem Spraw Wewnętrznych i Administracji 
oraz posłem Maciejem Małeckim, przewodniczącym Sejmowej Komisji ds. Energii i Skarbu Państwa, przekazali promesy 
samorządowcom. Z tej puli 3,8 mln zł trafi  do powiatu sochaczewskiego. 

Od lewej: starosta J. Gonta, wiceszef MSWiA J. Zieliński, poseł M. Małecki i wojewoda Z. Sipiera

16 kwietnia o godzinie 
18.00 w kramnicach miej-
skich przy 1 Maja 21 odbę-
dzie się spotkanie informa-
cyjne dotyczące możliwości 
wymiany starych pieców 
na nowe, znacznie bardziej 
ekologiczne. To propozycja 
nie tylko dla osób prywat-
nych, lecz także wspólnot 
mieszkaniowych czy spół-
dzielni. Miasto ma bowiem 
szansę na zdobycie unijnej 
dotacji na ten cel. 

Mazow iecka   Jednost ka 
Wdrażania Projektów Unij-
nych ogłosiła konkurs, w 
którym można pozyskać 
dofi nansowanie, do 80 pro-
cent kosztów kwalifi kowa-
nych, na wymianę urzą-

dzeń grzewczych. Chce w 
ten sposób wesprzeć lokal-
ne samorządy i osoby in-
dywidualne w walce o czy-
ste powietrze, a niezwykle 
ważnym czynnikiem wpły-
wającym na jego jakość jest 
to, czym palimy w piecu. A 
nieraz trafi ają do niego bu-
telki po napojach, szmaty, 
odpadki kuchenne, wszyst-
ko, co zalega w domu. W 
walce ze smogiem na pierw-
szy plan wysuwa się jak naj-
szybsze pozbycie się starych 
pieców i przejście na paliwa 
ekologiczne. 

- Walka ze smogiem to 
jeden z naszych prioryte-
tów na kolejne lata. Jako sa-
morząd wiele już zrobiliśmy 
– przypomnę, że wszyst-

kie kotłownie należące do 
PEC są zasilane gazem. Je-
steśmy już na fi niszu przygo-
towania programu monito-
rowania czystości powietrza 
w mieście. Złożyliśmy też 
wniosek o dofi nansowanie 
nowych, ekologicznych au-
tobusów. Darmowe przejaz-
dy komunikacją miejską też 
wpisują się w politykę pro-
ekologiczną. Teraz czas na 
program wymiany pieców. 
Oczywiście najpierw musi-
my pieniądze na ten cel zdo-
być. Możemy to zrobić  tylko 
we współpracy z mieszkań-
cami, stąd pomysł na spo-
tkanie informacyjne – mówi 
burmistrz Piotr Osiecki. 

Podczas spotkania do-
wiemy się, kto, kiedy i na 

jakie działania może otrzy-
mać unijną dotację. Ścisła 
współpraca z mieszkańca-
mi jest warunkiem ko-
niecznym powodzenia ca-
łej operacji, gdyż to właśnie 
samorząd sporządzi listę 
rodzin zainteresowanych 
wymianą pieców i w ich 
imieniu złoży wniosek o do-
tację. Mazowiecka Jednost-
ka – zgodnie z regulaminem 
konkursu - nie przyjmie 
wniosku od osoby prywat-
nej, ponieważ uprawniony-
mi do ubiegania się o dofi -
nansowanie są samorządy, 
związki międzygminne i 
stowarzyszenia. 

Na co można otrzy-
mać dofi nansowanie? W 
ramach konkursu wspar-

cie udzielane będzie na wy-
mianę kotłów, pieców i in-
nych urządzeń grzewczych 
w gospodarstwach domo-
wych, w lokalnych kotłow-
niach zasilających kilka bu-
dynków oraz kotłowniach 
osiedlowych. Co istotne, 
do dofi nansowania można 
będzie wliczyć także koszt 
podłączenia budynku do 
sieci ciepłowniczej.

Mieszkańcy muszą się 
jednak liczyć z tym, że 
każdy będzie musiał za-
pewnić wkład własny i 
nie będą to tylko środki 
finansowe potrzebna na 
wymianę pieca. Budynki 
zakwalifikowane do pro-
jektu będą musiały posia-
dać tzw. świadectwo ener-

getyczne, a te które ich nie 
mają przejść tzw. audyt 
energetyczny. 

Maksymalny poziom 
dofi nansowania to 80 pro-
cent   kosztów   kwalif iko-
wanych projektu. MJWPU 
rozdysponuje w konkursie 
niemal 12,5 mln zł. Jeden sa-
morząd może dostać mak-
symalnie 1,5 mln złotych. 
Nabór wniosków ruszył 30 
marca i potrwa do 6 czerw-
ca. Listę zwycięskich pro-
jektów jednostka ogłosi w 
październiku. Informacji o 
spotkaniu udzielają Wydział 
Ochrony Środowiska, oraz 
Wydział Rozwoju i Fundu-
szy Zewnętrznych - tel.: (46) 
8622730, 8622235, 8622275

Daniel Wachowski

Burmistrz zaprasza na spotkanie w sprawie wymiany pieców 
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Do ustanowienia darmowych 
przejazdów konieczna była 
zmiana dwóch uchwał rady 
opisujących zasady przyzna-
wania ulg i zniżek, do jakich 
mają prawo posiadacze Socha-
czewskiej Karty Mieszkańca 
(SKM) i Sochaczewskiej Kar-
ty Rodziny. Najogólniej mó-
wiąc, wprowadzono w nich za-
pisy, że od września 2018 roku 
z bezpłatnych przejazdów ko-
munikacją miejską będą mo-
gli korzystać wszyscy uczący 
się posiadacze Sochaczewskiej 
Karty Mieszkańca w wieku od 
4 do 24 lat. Uczniom w wieku 
4-18 lat ulga zostanie automa-
tycznie nadana przez elektro-
niczny system, na wszystkie 
wydane wcześniej i aktywne 
karty (w Polsce istnieje obo-
wiązek nauki do 18 roku życia, 
stąd założenie, że dziecko - po-
siadacz SKM jest uczniem). Je-
śli chodzi o uczniów i studen-
tów w wieku 19-24 lata, muszą 
oni przyjść do UM z zaświad-
czeniem o kontynuowaniu na-
uki, by pracownicy wprowa-
dzili ulgę na ich kartę.

Super wiadomość 
dla rodzin
Tuż po ogłoszeniu w lokal-
nych mediach, że radni za-
twierdzili propozycję, sprawę 
komentowano m.in. na face-
bookowych profi lach burmi-
strza i urzędu miasta. Robert 
Bartoszek napisał „I brawo. 
To samo Tallin zrobił daw-
no temu. W efekcie mają czy-
ste powietrze, brak korków i 
mieszkańcy zadowoleni”. Pa-
tryk Orliński stwierdził „bar-
dzo dobrze, że tak zrobili”, 
Rafał Łuczyński zauważył, że 
„zmniejszy to uciążliwość re-
montów i przeciążenie ron-
da”, a Michał Głuchowski, że 
to „super wiadomość, dużo 
rodzin na to czekało”. 

Jak wyrobić kartę?
SKM wydawana jest bez-
płatnie w urzędzie miejskim 
i zachowuje ważność przez 
12 miesięcy. Po tym okresie 

trzeba ją – także bezpłatnie 
- odnowić. Bezterminowo 
otrzymują ją osoby mają-
ce 75 lat i więcej. Wniosek 
o wydanie karty można po-
brać i złożyć w Biurze Ob-
sługi Klienta (parter UM) 
lub w Wydziale Polityki 
Społecznej i Ochrony Zdro-
wia UM.

SKM to nie tylko prze-
jazdy, ale także szereg innych 
zniżek np. przy zakupie bi-
letów na basen, lodowisko, 
wejściówek do Muzeum Zie-
mi Sochaczewskiej, korzysta-
niu z oferty własnej Centrum 
Kultury, tańsze parkowanie 
w płatnej strefi e czy pierw-
szeństwo w przyjęciu dzieci 
do żłobka i przedszkoli.

- Jeśli jednak ktoś planuje 
wyrobienie karty tylko z my-
ślą o darmowych przejazdach 
ZKM, zachęcam rodziców, by 

wniosków o jej wydanie nie 
składali teraz, ale w waka-
cje. Karta zachowuje ważność 
przez dwanaście miesięcy, za-
tem wtedy dzieci będą korzy-
stały z bezpłatnej komunika-
cji przez cały rok szkolny. Gdy 
wniosek trafi  do nas teraz, 
SKM straci ważność w kwiet-
niu 2019 roku, czyli dwa mie-
siące przed ostatnim dzwon-
kiem – wyjaśnia naczelnik 
Wydziału Polityki Społecznej 
i Ochrony Zdrowia UM Joan-
na Kamińska. 
Nie trzeba mieć własnego 
mieszkania czy meldunku, 
by otrzymać SKM. Uchwała 
mówi, że uprawniona do jej 
otrzymania jest każda oso-
ba, która rozlicza podatek 
dochodowy w sochaczew-
skim Urzędzie Skarbowym 
i deklaruje w swoim zezna-
niu, że miejscem jej zamiesz-

kania jest Sochaczew. Precy-
zuje nawet, że przez miejsce 
zamieszkania rozumie się 
miejscowość, w której oso-
ba ta przebywa z zamiarem 
stałego pobytu. Jak widać, o 
kartę mogą wystąpić też oso-
by wynajmujące mieszkanie 
w Sochaczewie.

Spłać zaległości
Jest jeszcze jeden bardzo 
ważny element, o którym na-
leży pamiętać, jasno opisany 
w uchwale. Karty wydawa-
ne są tylko tym osobom, któ-
re terminowo płacą podatki 
lokalne, nie mają opóźnień 
w opłacie śmieciowej czy za 
wieczyste użytkowanie miej-
skiego gruntu. Zanim Wy-
dział Polityki Społecznej zle-
ci produkcję karty, sprawdza, 
czy wnioskodawca nie zalega 
z tego rodzaju opłatami. 

Uczysz się – jedziesz za darmo
Od września przedszkolaki, uczniowie i studenci – posiadacze Sochaczewskiej Karty Mieszkańca – zaczną korzystać 
z darmowej komunikacji miejskiej. Burmistrz Piotr Osiecki wystąpił do radnych o zgodę na bezpłatne przejazdy 
dla tej grupy mieszkańców i w czasie sesji 27 marca usłyszał jednogłośne „tak”. Program ruszy z nowym rokiem szkolnym.

Do czego uprawniają karty?
Sochaczewska Karta Mieszkańca
1) 100 proc. zniżki na bilety ZKM dla dzieci w wieku 
powyżej 4 roku życia, nie dłużej niż do ukończenia 
24 roku życia  w   przypadku uczęszczania dziecka do 
szkół i placówek oświatowych lub szkoły wyższej (od 1 
września 2018)
2) 15 proc. zniżki na zakup normalnego biletu jednora-
zowego lub miesięcznego uprawniającego do przejazdu 
komunikacją miejską na terenie miasta Sochaczew; (to 
zniżka dorosłych oraz młodzieży, która nie kontynuuje 
nauki)
3) 15 proc. zniżki od obowiązujących cen na zakup 
normalnego biletu jednorazowego lub karnetu upraw-
niającego do korzystania z oferty własnej SCK
4) 15 proc. zniżki na ofertę własną MOSiR
5) 15 proc. zniżki na zakup normalnych biletów jednora-
zowych do Muzeum Ziemi Sochaczewskiej
6)  pierwszeństwo w przyjęciu dzieci do żłobka, przed-
szkoli i szkół prowadzonych przez miasto
7) 15 proc. zniżki w opłacie jednorazowej za parko-
wanie w Strefi e Płatnego Parkowania, z wyłączeniem 
abonamentu „M”. 

Sochaczewska Karta Rodziny
1) 50 proc. zniżki na ofertę własną Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji
2) 50 proc. zniżki na ofertę własną SCK, w tym zakup 
biletów do kina Mazowsze
3) 50 proc. zniżki od obowiązujących cen biletów do 
Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą
4) 50 proc. zniżki od obowiązujących cen biletów mie-
sięcznych Zakładu Komunikacji Miejskiej dla rodzica i 
małżonka rodzica (dzieci od 1 września zaczną korzy-
stać ze 100 proc.)
5) 50 proc. zniżki od obowiązujących cen za gospoda-
rowanie odpadami komunalnymi, zbieranymi i odbiera-
nymi w sposób selektywny (warunkiem skorzystania z 
ulgi jest terminowe uiszczenie opłat).

Tyle aktywnych kart wydano do 1 kwietnia br.
3147 - Sochaczewska Karta Mieszkańca 
1625 - Sochaczewska Karta Seniora 75+
1341 - Sochaczewska Karta Rodziny
484 - Sochaczewska Karta Seniora 65+ 
75 - Sochaczew Honorowym Dawcom Krwi
12 - Sochaczew Weteranom

- Chciałbym bardzo podzię-
kować radnym za jednomyśl-
ność. Kolejny raz pokazali, że 
bez względu na to, z jakich 
środowisk się wywodzimy, 
gdy chodzi o sprawy miasta 
mówimy jednym głosem. 
Dzięki ich zgodzie, jeśli choć 
część uczniów jadąc do szkoły 
zamiast samochodu rodziców 

wybierze komunikację miejską, 
zyskamy na tym wszyscy. 
To mniejszy ruch uliczny w 
godzinach szczytu i lepsze 
powietrze w mieście.
Wierzę, że dodatkowa, tak 
atrakcyjna oferta skierowana 
do uczniów i studentów jeszcze 
bardziej rozpropaguje ideę 
SKM, zachęci do korzystania 

z coraz 
atrakcyjniej-
szej oferty 
kulturalnej 
i sportowej 
miasta. Są 
rodziny, któ-
re dzięki niej oszczędzają kilka-
set złotych rocznie - powiedział 
burmistrz Piotr Osiecki.
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Komisja Budżetu i Finansów 
Sejmiku Województwa Mazo-
wieckiego wyraziła zgodę na 
przeznaczenie 5 milionów zło-
tych na remont ul. Chopina. 
Sejmik zaakceptował  zmia-
ny w budżecie i nic już nie stoi 
na przeszkodzie, by Mazowiec-
ki Zarząd Dróg Wojewódzkich 
ogłaszał przetarg na inwestycję.

Chopina 
w dwóch etapach?
Remont Chopina jest elementem 
większego projektu władz woje-
wódzkich, zakładającego kom-
pleksowy remont drogi nr 705 na 
odcinku od Brochowa do Socha-
czewa. Jak powiedział nam rad-
ny wojewódzki, przewodniczący 
Komisji Budżetu i Finansów Mi-
rosław Adam Orliński, doskona-
le zdaje on sobie sprawę z trud-
nych realiów, z jakimi borykają 
się samorządy. Ceny oferowane 
przez wykonawców poszybo-
wały w górę, bo ogłaszanych jest 
mnóstwo przetargów, a to napę-
dza rynek. Z tego powodu wła-
dze województwa rozważają, czy 
nie podzielić zadania na dwa eta-
py. Firma, która wygrałaby prze-
targ, miałaby zapewnioną pewną 
pracę na dwa lata. 

Co z 15 Sierpnia?
Mirosław Adam Orliński pod-
kreśla, że najprawdopodobniej to 
jeszcze nie koniec pieniędzy dla 
Sochaczewa. Być może w okoli-
cach czerwca pojawią się środki 
na remont ul. 15 Sierpnia. W grę 

wchodzi kwota około 4 mln zł. Je-
żeli natomiast chodzi o ulicę Wy-
szogrodzką, to przetarg na budo-
wę chodnika ogłoszony zostanie 
najprawdopodobniej w drugiej 
połowie kwietnia. Gdyby, zgod-
nie z optymistycznym scenariu-
szem, udało się go rozstrzygnąć za 
pierwszym razem, prace mogły-
by się rozpocząć nawet w maju. 

Wszystko wskazuje na to, 
że to kolejny rok, w którym 
do Sochaczewa popłyną wo-
jewódzkie pieniądze. Przypo-
mnijmy, że w ubiegłym roku 
zakończyła się przebudowa 
jednej z głównych arterii Cho-
dakowa. Remont ul. Choda-
kowskiej to wspólne przedsię-
wzięcie MZDW oraz władz 
miasta, które sfi nansowały pro-
jekt robót i postawiły nowe, 
ekologiczne oświetlenie. Zakres 
prac był kompleksowy - wy-
mieniono nawierzchnię drogi, 
chodniki, powstała ścieżka ro-
werowa, 330 metrów kanaliza-
cji deszczowej oraz wjazdy do 
posesji. Do użytku oddano po-
nadto most w Boryszewie. Nad 
Pisią powstała jednoprzęsłowa 
konstrukcja łukowa, wsparta 
na palach. Nowy most mierzy 
ponad 52 metry długości. Na 
te dwa zadania samorząd Ma-
zowsza wydał 7,6 mln złotych. 

Następna w kolejności 
aleja 600-lecia
Samorząd Mazowsza przy-
mierza się też do remontu alei 
600-lecia. Za wykonanie do-

kumentacji, opisującej zakres 
robót, zapłaci miasto. 31 stycz-
nia sochaczewscy radni jedno-
głośnie podzielili 270 tysięcy na 
cztery nowe projekty drogowe 
prowadzone przez powiat i sa-
morząd Mazowsza przy udziale 
ratusza. Największą kwotę, 150 
tysięcy, przeznaczono właśnie 
na aleję 600-lecia. 

Jak mówi Piotr Osiecki, 
miasto od kilku lat prowadzi 
wspólne z MZDW duże pro-
jekty drogowe, tj. płaci za doku-
mentację i samo buduje oświe-
tlenie uliczne, jak ostatnio w 
Chodakowskiej. 

- Kolejnym projektem, w 
którym obecny będzie nasz sa-
morząd, jest gruntowna prze-
budowa najbardziej zniszczo-
nego odcinka alei 600-lecia. 
Mazowiecki Zarząd Dróg Wo-
jewódzkich chciałby się nim 
zająć w 2019 roku, dlatego z 
radnym Adamem Orlińskim 

i szefem rejonu drogowego 
MZDW w Grodzisku   Mazo-
wieckim Konradem Ziółkow-
skim uzgodniliśmy, że jeszcze 
w tym roku powstanie szcze-
gółowa dokumentacja. Mając 
projekt, pozwolenia i wszyst-
kie wymagane uzgodnienia, 
MZDW będzie mógł zabiegać u 
marszałka o pieniądze – mówi 
burmistrz.  

Ulica przyjazna 
rowerzystom
Przed świętami miasto ogłosiło 
przetarg na opracowanie doku-
mentacji i zastrzegło, że mate-
riały mają być gotowe do 30 li-
stopada.

- Chodzi o opracowanie 
kompleksowej dokumentacji 
wraz z kosztorysami, wszystki-
mi uzgodnieniami i opiniami, 
dla odcinka od torów kolejki 
wąskotorowej, czyli styku Cho-
pina i 600-lecia, aż do skrzy-

żowania alei 600-lecia z Troja-
nowską i Staszica. Projekt ma 
objąć także przebudowę skrzy-
żowania i istniejącego tam ko-
lektora kanalizacji deszczowej – 
wylicza Piotr Osiecki. 

Ratusz otrzyma projekt za-
gospodarowania terenu wraz z 
proponowanym sposobem od-
wodnienia pasa drogowego, pro-
pozycjami materiałów do uży-
cia w czasie prac prowadzonych 
na jezdni, przy budowie ciągów 
rowerowych, chodników, zatok 
autobusowych czy miejsc po-
stojowych. Podbudowa jezdni, 
zgodnie z wytycznymi MZDW, 
ma być wzmocniona.  Zadanie 
nie będzie proste, bo to jedna z 
głównych ulic miasta, a w pa-
sie drogowym znajdziemy chy-
ba wszystkie sieci: wodociągową, 
sanitarną, gazową, elektrycz-
ną i związaną z łącznością. Jest 
przejazd kolejki wąskotorowej, 
a to oznacza uzgodnienia z PKP, 

oraz most na Utracie, którego na 
szczęście nie trzeba remontować, 
bo to nowa, liczące ledwie kilka 
lat konstrukcja. 

7 mln na drogi
W tym roku drogowe wydatki 
miasta będą rekordowe. Na roz-
poczęty już remont ul. Licealnej 
kasa miasta wykłada ponad 2,1 
mln zł, na program „Drogi za-
miast błota” prawie 2 mln, a 
ponad 3 mln na drogi zarzą-
dzane przez powiat i marszał-
ka, a leżące w granicach admi-
nistracyjnych Sochaczewa. Jeśli 
chodzi o powiat, to lada dzień 
rozpoczną się prace na ponad-
kilometrowym odcinku Tro-
janowskiej, do których miasto 
dokłada 1,5 mln zł. Starostwo 
może też liczyć na 820 tys. dota-
cji na przebudowę ulic w rejonie 
PKP - Sienkiewicza, Księcia Ja-
nusza i Towarowej, na 50 tys. zł 
na opracowania dotyczące mo-
stu leżącego w śladzie ulic Mo-
stowej i Brukowej oraz 40 tys. 
na dokumentację remontu uli-
cy Głowackiego. Podobnie jest 
z drogami marszałka. Po ubie-
głorocznej wymianie wodocią-
gu, w tym roku w ulicy Chopi-
na ratusz zbuduje oświetlenie 
(490 tys.), zapłaci za projekt re-
montu alei 600-lecia i sfi nan-
suje dokumentację budowy 
sygnalizacji świetlnej na skrzy-
żowaniu ulic 15 Sierpnia, Bory-
szewskiej i Inżynierskiej.

Agnieszka Poryszewska
Daniel Wachowski

Kolejne pieniądze na drogi 
wojewódzkie w Sochaczewie
Mamy dalszy ciąg wojewódzkich remontów na terenie miasta. Najpierw Sejmik Województwa Mazowieckiego 
uruchomił dodatkowe 5 mln zł na remont ul. Chopina, teraz znalazły się pieniądze na długo oczekiwany chodnik 
przy ul. Wyszogrodzkiej. Jeżeli wszystko pójdzie zgodnie z planem, istnieje realna szansa na środki także na ulicę 15 Sierpnia. 

Zmiana przepisów - bezpłatne szkolenie dla przedsiębiorców 
i osób planujących prowadzenie działalności gospodarczej.

W związku ze zmianą przepisów dotyczących 
przedsiębiorców, wchodzących w życie 30 kwiet-
nia b.r., serdecznie zapraszamy na szkolenie dla 
przedsiębiorców i osób planujących rozpoczęcie 
działalności gospodarczej. Na spotkaniu omówione 
zostaną prawa i obowiązki przedsiębiorcy wobec 
Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności Go-
spodarczej, ZUS, Urzędu Skarbowego i Sanepidu.
Organizatorem szkolenia jest burmistrz miasta Socha-
czew we współpracy z Kierownikiem Zakładu Ubezpie-
czeń Społecznych, Naczelnikiem Urzędu Skarbowego 

w Sochaczewie oraz Dyrektorem Powiatowej Stacji 
Sanitarno-Epidemiologicznej w Sochaczewie.
Termin i miejsce spotkania:
26 kwietnia, godz. 10.00, Urząd Miejski w 
Sochaczewie, ul. 1 Maja 16 (sala konferen-
cyjna - I piętro).
Udział w szkoleniu jest bezpłatny. Liczba miejsc 
ograniczona. Zapisy na szkolenie przyjmujemy 
pod nr tel. 46 862 22 35 wew. 307.

Referat Obsługi Inwestora 
i Działalności Gospodarczej UM

OGŁOSZENIA

Bezpłatne szkolenia dla organizacji pozarządowych
Burmistrz zaprasza przedstawicieli lokalnych 
organizacji pozarządowych na szkolenia, które 
poświęcone będą wchodzącemu w życie rozpo-
rządzeniu o ochronie danych osobowych oraz 
działalności odpłatnej i gospodarczej w organiza-
cjach pozarządowych. 
Pierwsze szkolenie pt. „Rozporządzenie o 
ochronie danych osobowych a działalność 
NGO”, odbędzie się 13 kwietnia w godz. 

16.00 – 19.00 w kramnicach miejskich przy 
ul. 1 Maja 21, w sali konferencyjnej na II pię-
trze. Poprowadzi je Andrzej Rybus-Tołłoczko.

Drugie szkolenie dla stowarzyszeń i fundacji pt. 
„Działalność odpłatna i gospodarcza oraz 
fundraising w organizacjach pozarządo-
wych” odbędzie się 20 kwietnia w godzinach 
9.00 - 15.00, także w sali konferencyjnej w 
kramnicach. Szkolenie fi nansuje UE, a jego 
organizatorem jest Fundacja Inicjatyw Społecz-
no-Ekonomicznych. Zapisy zainteresowanych 
prowadzone są drogą mailową. Chęć udziału 
należy potwierdzić, pisząc na adres eobla-
kowska@fi se.org.pl. W treści maila trzeba 
podać imię i nazwisko oraz nazwę organizacji.

W tym roku na remont ulicy Chopina województwo przeznaczyło 5 mln zł
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Miasto wspólnie z Zakła-
dem Wodociągów i Kanali-
zacji zabiera się za remont 
kładki nad Bzurą oraz jej 
otoczenia. 

Z drogi na skróty, pozwala-
jącej pieszym i rowerzystom 
ominąć główny most w śla-
dzie ulicy Płockiej, korzysta 
coraz więcej osób. Jak mówi 
zastępcza burmistrza Da-
riusz Dobrowolski, ma być 
bezpieczniej, wygodniej i es-
tetycznie. Prace na kładce po-
winny się rozpocząć w maju. 

ZWiK wyczyści meta-
lowe elementy i pomaluje 
je, wymieni także drewnia-

ne podłoże kładki. Z kolei 
miasto, w ramach bieżące-
go utrzymania dróg, chce do 
kładki doprowadzić chodnik. 
Betonowe, zniszczone płyty 
leżące po jej obydwu stronach 
zastąpi kostka brukowa ogra-
niczona z dwóch stron kra-
wężnikami. Powstanie łącz-
nie 330 metrów chodnika o 
szerokości od 3 do 4 metrów. 
Dodatkowo ratusz zadba o 
doświetlenie terenu – słu-
py istniejących lamp zostaną 
podwyższone, a na ich szczy-
cie zamontowane będzie wy-
dajne i tańsze od tradycyjne-
go oświetlenie ledowe.

daw

Dwie kolejne osiedlowe uli-
ce zyskały asfalt w ramach 
prowadzonego od kilku lat 
programu „Drogi zamiast 
błota”. Tegoroczne wydat-
ki na ten cel mają sięgnąć 2 
mln złotych. 

- Pogoda pozwoliła na do-
kończenie przebudowy ulicy 
Promiennej. Przed zimą wy-
konawcy udało się ułożyć tyl-
ko warstwę wyrównawczą, a 
kilka dni temu wylał warstwę 
docelową. Ekipy utwardziły 
też ulicę Żeglarską. Jeśli po-
goda się utrzyma, na naszych 

ulicach zacznie się ruch, bę-
dziemy zlecać kolejne prace 
– mówi zastępca burmistrza 
Dariusz Dobrowolski. 

Przypomnijmy, że od 
początku funkcjonowania 
wdrożonego w 2011 roku 
programu miasto poprawiło 
nawierzchnię 250 ulic o łącz-
nej długości niemal 63 km. 
Tylko w 2017 roku docelowa 
nawierzchnia pojawiła się na 
28 ulicach, a tłuczeń na do-
datkowych trzech. Podobnie 
ambitny plan na ponad 20 
ulic miasto ma na ten rok. 

daw

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Rada ustaliła zasady udzielania 
i rozliczania dotacji, jakie otrzy-
mują prywatne szkoły i przed-
szkola oraz wysokość opłat za 
korzystanie z przedszkoli i ze-
rówek istniejących w samorzą-
dowych szkołach podstawo-
wych. Opłaty zostały na tym 
samym, symbolicznym pozio-
mie: 5 godzin opieki nadal bę-
dzie bezpłatne, a każda kolejna 
rozpoczęta godzina pobyty ma 
kosztować rodziców złotówkę. 

Przyjęto roczny program 
opieki nad bezdomnymi zwie-
rzętami. Jak wyjaśniał zastęp-
ca burmistrza Dariusz Dobro-
wolski, w jego realizacji miasto 
opiera się przede wszystkim 
na schronisku Azorek, któ-
re na zlecenie ratusza prowa-
dzi lokalny oddział Towarzy-
stwa Opieki nad Zwierzętami. 
W tym roku na zapewnienie 
opieki i leczenia bezdomnym 
psom i kotom odłożono w bu-
dżecie 352 tys. zł.

Ustalono zasady pobie-
rania opłat od osób przeby-
wających w schroniskach dla 
bezdomnych. Jak mówił wi-
ceburmistrz Marek Fergiń-
ski, wśród podopiecznych 
schronisk zdarzają się oso-
by, które mają renty lub eme-
rytury, tym samym przekra-
czają kryterium dochodowe 
określone dla pomocy spo-
łecznej. Osoby takie są w sta-
nie przynajmniej częściowo 
pokryć koszty swego pobytu 
w schronisku i w zależności 
od dochodów podopieczne-

go ustalono kilka progów tej 
symbolicznej opłaty.

Zdecydowano o bez-
płatnym przejęciu od PKP 
działki przy ul. Fabrycznej, 
leżącej tuż za przejazdem ko-
lejowym. Jak wyjaśniał na-
czelnik Wydziału Mienia i 
Nadzoru Właścicielskiego 
Tomasz J. Ćwiek, terenem i 
tak opiekuje się miasto, a jego 
przejęcie pozwoli poważnie 
myśleć np. do budowie chod-
nika przy Fabrycznej. 

Jednogłośnie uchwalono 
nowy statut miasta. Referu-
jący temat sekretarz Andrzej 
Wierzbicki   przypomniał, 
że statut uchwalono w 2004 
roku, od tego czasu był zmie-
niany, a liczne zmiany w pra-
wie oraz zalecenia wojewody 
dotyczące zasad konstruowa-
nia tego rodzaju dokumen-
tów ostatecznie skłoniły ra-
tusz do opracowania nowej 
wersji statutu. Pojawił się w 
nim m.in. zapis, że materia-
ły na sesję, czyli program i 

projekty uchwał, radni mogą 
otrzymywać w wersji elektro-
nicznej, a nie jak dotychczas 
papierowej. Biuro Rady Miej-
skiej, na siedem dni przed se-
sją, ma wysyłać komplet ma-
teriałów na wskazany przez 
radnego adres email.

Dokonano zmiany nazwy 
Dni Sochaczewa na „Świę-
to Mieszkańców – Dni So-
chaczewa”. Jak mówiła Jo-
anna Niewiadomska-Kocik, 
naczelnik Wydziału Kultu-
ry, Turystyki i Promocji Mia-
sta, proponowana zmiana jest 
tylko jednym, drobnym ele-
mentem nowej formuły świę-
towania. W ramach Święta 
Mieszkańców, prócz koncer-
tów gwiazd, mają się odby-
wać m.in. Festiwal Katarynek 
i Teatrów Ulicznych, przed-
stawienia plenerowe dla do-
rosłych i dla dzieci, pokazy 
w wykonaniu animatorów z 
Centrum Nauki Kopernik. 
W programie znajdziemy też 
Miasteczko Harcerskie, akcję 

Otwarty Ratusz z prezenta-
cją nowych wydawnictw po-
święconych miastu, „Jarmark 
Sochaczewski” z udziałem lo-
kalnych twórców rękodzieła 
i producentów zdrowej żyw-
ności. Odbędzie się premiera 
hejnału Sochaczewa, pierw-
szy w historii wspólny występ 
pięciu sochaczewskich chó-
rów, koncert Cameraty Mazo-
vii, Festiwal Orkiestr Dętych 
OSP, parada zabytkowych 
wozów strażackich. Święto-
wać mają wszystkie dzielni-
ce, dlatego np. w tym roku 
największe wydarzenia spor-
towe zaplanowano na obiek-
tach MOSiR w Chodakowie. 
Na koniec naczelnik wydzia-
łu podkreśliła, że miasta, któ-
re miały odwagę postawić na 
własną, oryginalną formułę 
święta, wygrały. Mają ciekawy 
produkt promocyjny, licznych 
turystów, stanowią punkt od-
niesienia dla samorządów, 
które dopiero szukają pomy-
słu na swoje święto.

W czasie ostatniej sesji 
rady miasta (27.03) w kilku 
punktach zmieniono bu-
dżet miasta na 2018 rok. 

Zwiększono wydatki na in-
westycje. Dodatkowe pienią-
dze przesunięto na projekt 
przebudowy ulic Dewajtis 
(+8,3 tys.) i Ułanów Jazło-
wieckich (+10 tys.) oraz pro-
jekt sali gimnastycznej przy 
Szkole Podstawowej nr 2 
(+10 tys.). Dzięki temu bur-

mistrz może teraz podpi-
sać umowy z wykonawca-
mi, którzy zostali wyłonieni 
w postępowaniach przetar-
gowych. 

O pochodzące z unijnej 
dotacji 281 tys. zł zwiększo-
no wydatki na prowadzenie 
programów edukacyjnych 
w pięciu miejskich szkołach 
podstawowych. To środki 
niewykorzystane w minio-
nym roku, które przeszły na 
2018. 

35 tys. pierwotnie odłożo-
ne na uruchomienie w gma-
chu Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej punktu informacji 
turystycznej przeniesiono na 
organizację imprez kultu-
ralnych. Punkt nie powsta-
nie w tym roku, ponieważ za 
kilka tygodni rozpocznie się 
kolejny etap termomoderni-
zacji dawnego ratusza. Pra-
ce potrwają do jesieni i obej-
mą m.in. wymianę całej sieci 
centralnego ogrzewania. Na 

tej samej sesji radni jedno-
głośnie nadali muzeum nowy 
statut.

Do budżetu i Wieloletniej 
Prognozy Finansowej wpro-
wadzono projekt „Nowa ja-
kość pomocy społecznej w 
Sochaczewie”, na który ra-
tusz i MOPS pozyskały aż 
421,7 tys. zł unijnej dotacji. 
Działania w jego ramach już 
ruszyły i będą prowadzone 
do końca marca 2019 roku.

(daw)

Nowy statut miasta
27 marca odbyła się XXXIII sesja rady miejskiej. W programie obrad znalazło 
się czternaście uchwał, m.in. w sprawie zmiany budżetu, ustanowienia nowych 
statutów miasta i muzeum, zmiany nazwy Dni Sochaczewa.

Więcej pieniędzy na inwestycje drogowe

Rusza nowy sezon 
„Dróg zamiast błota”

Chodnikiem do kładki

Tuż przed świętami radni podjęli kilka ważnych decyzji

Nawierzchnię asfaltową zyskała w tym roku ulica Żeglarska

W miejsce nierównych betonowych płyt pojawi się chodnik z kostki brukowej
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NASZE SPRAWY

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW ogłasza
I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XXX/345/17 z dnia 28.12.2017r.

Lp. Nr ewidencyjny nieruchomości Oznaczenie w księdze wieczystej KW Nr Powierzchnia w ha Położenie nieruchomości Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie  na przetargu Wadium Cena wywoławcza (brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1. Udział 571/1000 w działce 185/32 PL1O/00035723/2 0,2226 ul. Kochanowskiego Działka zabudowana budynkiem biurowym o pow. zabudowy 567m2,  
użytkowej 456,30m2, gospodarczej 7,21m2

Brak planu 5 000,00zł 20 000,00zł 380 000,00zł

Przetarg  odbędzie się w dniu 10.05.2018r. o godz.10 oo ( sala konferencyjna, I piętro ) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić 
do dnia 07.05.2018r. na konto sum depozytowych  Gminy Miasta Sochaczew: Bank PeKaO S.A. I Oddział Sochaczew Nr 23 1240 1822 1111 0000 0719 8469. Wadium ulega 
przepadkowi, gdy osoba, która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz 
warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasta Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem granic 
działek w terenie.

 Burmistrz Miasta Sochaczew

OGŁOSZENIE

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Sochaczewski Urząd Skar-
bowy przypomina, że 30 
kwietnia to ostatni dzień 
na złożenie zeznania podat-
kowego za 2017 rok. Każdy 
pracownik musiał do koń-
ca lutego otrzymać z dzia-
łu księgowości PIT 11, za-
tem czasu na wypełnienie 
deklaracji miał dość. 

PIT przygotują 
urzędnicy skarbówki
Jeśli ktoś jeszcze nie zło-
żył zeznania, warto przypo-
mnieć o usłudze PIT-WZ, 
czyli wniosku o sporządze-
nie zeznania podatkowego 
przez urząd skarbowy. W 
jej ramach urząd wypełni 
PIT-37 za podatnika, a ten 
musi jedynie go zaakcep-
tować lub odrzucić. Za po-
mocą PIT-WZ można prze-
słać do urzędu skarbowego 
informacje o korzystaniu z 
odliczeń od podatku lub do-
chodu, np. z ulgi na dzieci, 
wskazać organizację pożyt-
ku publicznego, której chce-
my przekazać 1 procent po-
datku. Urząd skarbowy, na 
podstawie danych z wnio-
sku PIT-WZ oraz infor-
macji od pracodawców lub 
organów rentowych, przy-
gotuje PIT-37 i udostępni 
go podatnikowi na Portalu 
Podatkowym. Nie ma zna-
czenia, czy podatnik rozli-
cza się sam, czy wspólnie z 

małżonkiem, czy jako oso-
ba samotnie wychowująca 
dzieci. Ale uwaga, wniosek 
PIT-WZ można złożyć tylko 
do 16 kwietnia.

Emeryt też może 
odpisać 1 procent
Warto pamiętać, że eme-
ryci i renciści rozliczani z 
podatku np. przez ZUS lub 
KRUS, także mogą przeka-
zać 1 procent swojego po-
datku wybranej organizacji 
pożytku publicznego zaj-
mującej się np. opieką nad 
bezdomnymi zwierzętami, 
aktywizacją seniorów czy 
organizacją wakacyjnych 
wyjazdów dla dzieci z trud-
nych wychowawczo rodzin. 
By podzielić się podatkiem, 
muszą złożyć w skarbów-
ce PIT-OP. W poprzednich 
latach, jeśli emeryt chciał 
przekazać 1 procent, musiał 
wypełnić całe zeznanie po-
datkowe. Teraz wystarczy 
złożyć krótkie oświadczenie 
PIT-OP. Wskazujemy w nim 
tylko numer wpisu do Kra-
jowego Rejestru Sądowe-
go tej organizacji pożytku 
publicznego, której chcemy 
przekazać pieniądze. I tyle 
- resztę zrobi urząd skarbo-
wy. Oświadczenie PIT-OP 
musi trafi ć do skarbówki 
najpóźniej do 30 kwietnia. 

Pomagajmy swoim 
Przypominamy wykaz kil-
kunastu stowarzyszeń z te-
renu powiatu sochaczew-

skiego uprawnionych do 
otrzymania 1 proc. z na-
szych podatków i zachęca-
my do przekazania go na 
ich rzecz. Aby tego doko-
nać, wystarczy posiadać 
numer wpisu do KRS da-
nej organizacji. Należy go 
umieścić w odpowiedniej 
rubryce w zeznaniu podat-
kowym. W przypadku, gdy 
chcemy ofi arować 1 procent 

konkretnemu oddziało-
wi regionalnemu danej or-
ganizacji, wówczas, oprócz 
numeru KRS, dodatko-
wo w polu formularza „Cel 
szczegółowy” należy wska-
zać odpowiednią placów-
kę, np. Oddział Powiatowy 
w Sochaczewie, Zarząd Re-
jonowy w Sochaczewie, Hu-
fi ec Sochaczew, Koło Socha-
czew.

OPP uprawnione do 

otrzymania 1 procenta

- Chorągiew Mazowiecka 
Związku Harcerstwa Polskie-
go (Hufi ec Sochaczew) - KRS 
0000291419

- Fundacja Pomocy Oso-
bom z Chorobą Alzheimera - 
KRS 0000005220

- Fundacja na Rzecz 
Ochrony Praw Zwierząt 
„NERO” - KRS 0000317840

- Fundacja Radia Niepo-
kalanów - KRS 0000332816

- Krajowe Stowarzyszenie 
Pomocy Osobom Potrzebu-
jącym „Z Sercem Do Wszyst-
kich” - KRS 0000293143

-Polski Związek Niewi-
domych Okręg Mazowiec-
ki (Koło Sochaczew) - KRS 
0000163347

- Porozumienie Orga-
nizacji Pozarządowych Po-
wiatu Sochaczewskiego - 
KRS 0000487697

- Stowarzyszenie Po-
mocy Osobom Potrzebu-
jącym „Przystań” - KRS 
0000103973

- Stowarzyszenie Przy-
jaciół Państwowej Szko-
ły Muzycznej I i II stop-
nia w Sochaczewie - KRS 
0000112347

- Polskie Towarzystwo 
Zapobiegania Narkomanii 
(oddział w Sochaczewie) – 
KRS 0000395029

- Stowarzyszenie Uni-
wersytet Trzeciego Wie-
ku w Sochaczewie - KRS 
0000290625

- Towarzystwo Opie-
ki nad Zwierzętami w Pol-
sce Oddział w Sochaczewie 
- KRS 0000455710

- Towarzystwo Przyja-
ciół Dzieci Zarząd Mazo-
wieckiego Oddziału Wo-
je wó d z k ie go    (O dd z i a ł 
Powiatowy w Sochaczewie) 
- KRS 0000134684

- Fundacja Caritas 
Diecezji Łowickiej - KRS 
0000252350.

Ostatni dzwonek na rozliczenie podatku
30 kwietnia to ostatni dzień na rozliczenie się z urzędem skarbowym z dochodów osiągniętych w 2017 roku. Spóźnialscy 
muszą się liczyć z karą. Wypełniając zeznanie warto pamiętać o lokalnych organizacjach pozarządowych czekających na 
1 procent naszego odpisu podatkowego, którego mogą dokonać także emeryci i renciści. Na zwrot nadpłaty poczekamy 
maksymalnie trzy miesiące od dnia złożenia zeznania rocznego w urzędzie skarbowym.

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Sochaczewie informuje o wydłużonych godzinach 
pracy urzędu w dniach:
26 kwietnia: od 7.30 do 18.00, 27 kwietnia: od 7.30 do 18.00, 30 kwietnia: od 7.30 do 18.00

Dodatkowo w ramach kampanii informacyjnej Szybki PIT, w trzy kolejne czwartki 
w godzinach 10.00 - 14.00 pracownicy Urzędu Skarbowego w Sochaczewie odpo-
wiedzą na pytania podatników dotyczące rozliczenia rocznego PIT za ubiegły rok. 
12 kwietnia - dyżur pod telefonem  (46) 862-26-04 wew. 23 
19 kwietnia - dyżur pod telefonem  (46) 862-26-04 wew. 50
26 kwietnia - dyżur pod telefonem  (46) 862-26-04 wew. 29 
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Prace w tym budynku są pro-
wadzone systematycznie od 
lat. Między 2012 a 2014 r., kosz-
tem niemal 800 tysięcy, wyko-
nano opaskę wokół budynku, 
odwodnienie piwnic, zmoder-
nizowano główną wystawę, w 
kilku etapach odnowiono ele-
wację, wstawiono nowe drzwi 
i okna. Prace planowane na 
ten rok to ocieplenie poddasza, 
wymiana instalacji centralne-
go ogrzewania i przyłączenie 
budynku do sieci gazowej. Au-
dyt energetyczny wykazał, że 
pozwoli to zmniejszyć zapo-
trzebowanie na energię o po-
nad 40 procent w skali roku.

- Ogłosiliśmy przetarg na 
termomodernizację muzeum 
i będziemy ją prowadzić w 
ramach większego projektu 
pod nazwą „Sochaczew (od)
Nowa”, na który udało się 
zdobyć poważne dofi nanso-
wanie unijne i rządowe. Pla-
nowane prace mają się za-
kończyć przed pierwszymi 
jesiennymi chłodami, do 28 
września - mówi burmistrz 
Piotr Osiecki.

Muzeum przestanie być 
opalane węglem i od nowego 
sezonu przejdzie na gaz. Wy-
konawca doprowadzi nitkę 
gazociągu, zamontuje pompy 
ciepła i kotły gazowe, wyko-
na przyłącze tych urządzeń 
do instalacji c.o. Na ścianach 
zawisną 63 grzejniki, a ciepło 
dostarczy do nich 750 me-
trów nowych rur. 

- Pompy ciepła są bardziej 
ekologiczne od węgla, taniej 
produkują ciepło, są efektyw-
ne i dobrze sprawdzają się w 
naszych warunkach atmos-
ferycznych. Identyczne pom-
py jak w muzeum od dwóch 

lat ogrzewają budynek SCK w 
Boryszewie. Choć to znacz-
nie większy gmach od siedzi-
by muzeum, tam się spraw-
dziły - mówi wiceburmistrz 
Dariusz Dobrowolski.

Nie mniej ważnym ele-
mentem prac termomoderni-
zacyjnych będzie docieplenie 
poddasza   dwudziestopię-
ciocentymetrową warstwą 
wełny mineralnej i wymia-
na okien na tej kondygnacji. 
Drewniane elementy dachu 
zostaną zabezpieczone pre-
paratami ogniochronnymi i 
przeciw korozji biologicznej. 
Na koniec ekipy pomalują 

wszystkie pomieszczenia na 
poddaszu i wymienią kratki 
wywiewne. 

Przypomnijmy, że na pro-
jekt „Sochaczew (od)Nowa”, 
oprócz termomodernizacji 
muzeum, składa się także bu-
dowa bulwarów rekreacyj-
nych nad Bzurą i kawiarni 
w miejscu dawnej przystani 
kajakowej. Na jego wdroże-
nie z Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego miasto po-
zyskało 5 mln zł dotacji oraz 
1,3 mln wsparcia rządowe-
go. Wartość całego projek-
tu, wraz z wkładem własnym 
miasta, to 9,8 mln zł. 

Miastu udało się znaleźć 
kupca na dawne wysypisko 
śmieci w Kuznocinie. Nowym 
właścicielem została spół-
ka Construction Logistics, 
która zaproponowała naj-
wyższą cenę – 1.115.000 zł,
w ogłoszonym przez urząd 
przetargu .

Wysypisko w Kuznocinie o 
powierzchni ponad 11 hek-
tarów działało od lat 70. Za-
mknięto je w roku 2000. Sza-
cuje się, że znajduje się na 
nim około 250 tys. m3 odpa-
dów z terenu miasta i gminy 
Sochaczew. Do 2004 roku te-
ren nie był własnością mia-
sta, z czym wiązały się po-
ważne problemy. Po pierwsze 
składowisko leżało na terenie 
sąsiedniej gminy, a po drugie 
prywatny właściciel, zgod-
nie z umową, słusznie doma-
gał się zrekultywowania tego 
gruntu. Kosztem 30 tys. po-
wstała nawet dokumentacja 
wskazująca, co należy zro-
bić, by działkę przywrócić do 
dawnego kształtu. W 2005 
roku ratusz zdecydował jed-
nak, że chce przestać płacić 
czynsz dzierżawny, odkupi 
od właścicieli 11 hektarów, a 
na rekultywację zacznie szu-
kać pieniędzy unijnych.

Nieruchomość   ki lka-
krotnie była wystawiana na 
sprzedaż, do tej pory bez-
skutecznie. Szukanie kupca, 

który byłby w stanie zaofe-
rować odpowiednio wysoką 
cenę, nie było proste właśnie 
ze względu na kosztowną 
rekultywację. Do ostatnie-
go przetargu, zakończonego 
sukcesem, przystąpiły trzy 
podmioty. Cena wywoławcza 
wynosiła 1,1 mln zł. Zwycię-
ską ofertę – 1.115.000 zł, zło-
żyła warszawska fi rma Con-
struction Logistics Sp. z o.o.

- Bardzo się cieszę, że 
udało się dopiąć tę transakcję. 
Nieruchomość, która od lat 
leżała odłogiem, generowa-
ła jedynie koszty, a tak posłu-
ży fi rmie, zostanie zrekulty-
wowana i zagospodarowana. 
Kilkanaście lat temu koszty 
prac szacowano na pół mi-
liona złotych, zatem sprzedaż 
terenu za dwukrotnie wyż-
szą cenę chyba nie jest złym 
interesem – powiedział nam 
zastępca burmistrza Dariusz 
Dobrowolski. 

Nieznane są jeszcze za-
mierzenia Construction Lo-
gistics wobec nabytego te-
renu. Zgodnie ze studium 
uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania   prze-
strzennego gminy Sochaczew 
jest on przeznaczony pod za-
budowę produkcyjno-skła-
dowo-usługową a także lasy. 
Może byś tam również pro-
wadzona działalność związa-
na z organizacją sportu, tury-
styki i wypoczynku. (ap)

Wysypisko sprzedaneMuzeum dostanie gaz
Do końca września ma potrwać kolejny etap modernizacji zabytkowego gmachu Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą. Najpoważniejsza zmiana dotyczy sposobu ogrzewania 
dawnego ratusza, który rezygnuje z węgla i przechodzi na gaz.

27 marca radni dokonali po-
działu miasta na cztery okręgi 
wyborcze i jest to pierwszy etap 
przygotowań do jesiennych wy-
borów, w których wybierzemy 
radnych sejmiku mazowieckie-
go, powiatu, burmistrza oraz 
21 radnych miasta. Kolejne to 
m.in. wybór komisji nadzoru-
jących głosowanie i wskazanie 
siedzib obwodowych komisji 
wyborczych. 

Jak mówił sekretarz miasta An-
drzej Wierzbicki, ustalając grani-
ce czterech okręgów brano pod 
uwagę tzw. normę przedstawi-
cielstwa, która gwarantuje, że 
radnego wybiera bardzo zbliżo-
na liczba mieszkańców. W Socha-
czewie na jeden mandat przypada 
1664 mieszkańców. Nowe okręgi 
konsultowano z Krajowym Biu-
rem Wyborczym oddział w Płoc-
ku i nie zgłosiło ono żadnych za-
strzeżeń. Podobnie radni, którzy 

jednogłośnie opowiedzieli się za 
zaproponowanym kształtem wy-
borczej mapy miasta.

Od chwili przywrócenia sa-
morządu gminnego funkcjonu-
jącego w obecnym kształcie, tyl-
ko raz wybieraliśmy radnych w 
okręgach jednomandatowych. 
W 2014 roku miasto podzielone 
zostało na 21 okręgów i w każ-
dym z nich mandat zdobywał je-
den kandydat – ten z największą 
liczbą głosów. W każdym okręgu 
działała jedna komisja wyborcza. 

Przed 2014 rokiem radnych 
wybieraliśmy w czterech okrę-
gach, a w każdym z nich do po-
działu było 5-6 mandatów. I tak 
będzie teraz, w czasie jesiennych 
wyborów. Sześciu radnych wy-
biorą mieszkańcy Boryszewa, 
po pięciu mieszkańcy Chodako-
wa, centrum oraz okręgu obej-
mującego fragment centrum i 
osiedle domów jednorodzin-
nych za Bzurą.  (daw)

Wracają wielomandatowe okręgi

Prace rozpoczęli tydzień 
przed świętami Wielkiejno-
cy. Pierwsze efekty już wi-
dać. Trwa remont ulicy Li-
cealnej. Przebudowa drogi 
potrwa do końca sierpnia 
tego roku. 

Jeszcze przed wejściem eki-
py drogowej prace w ulicy 
przeprowadził sochaczew-
ski Zakład Wodociągów i 
Kanalizacji.   Budowlańcy 
w pierwszych dniach prac 
sfrezowali starą nawierzch-
nię jezdni i przygotowali 
pobocza pod budowę drogi, 
chodników i ścieżek rowe-
rowych. Jak widać na zdję-
ciach, czekają palety z kra-
wężnikami, gotowymi do 
ułożenia na placu budowy. 

Przypomnijmy, że obo-
wiązują objazdy ulicami: 
Piłsudskiego,   Ziemowita 

i Traugutta. Ulica Wojska 
Polskiego jest przejedna w 
obu kierunkach, przylegają-
ca do Licealnej ul. Dąbrow-
skiego jest ślepa. 

Remont wykonuje fi r-
ma Prima z Karwowa. W 
ramach inwestycji prze-
budowie ulegnie Licealna 
na całej długości (379 m) 
oraz skrzyżowanie z ulica-
mi Traugutta i 15 Sierpnia. 
Zakres robót budowlanych 
obejmie przebudowę jezdni 
(6 m), zjazdów, chodników 
(2-2,5 m), wykonanie pio-
nowego i poziomego ozna-
kowania ulicy, adaptację te-
renów zielonych (780 m2) 
oraz budowę dwukierunko-
wej ścieżki rowerowej (2 m). 

Utrudnienia dla kierow-
ców potrwają do końca wa-
kacji, czyli do zakończenia 
remontu.

Ulica Licealna w remoncie

W budynku muzeum sukcesywnie od kilku lat prowadzone są prace modernizacyjne
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Starostwo Powiatowe i dy-
rektor ZS CKP Julia Jaku-
bowska dwukrotnie składali 
wnioski do Mazowieckiego 
Urzędu Wojewódzkiego o 
przyznanie dotacji na dopo-
sażenie gabinetu profi lak-
tyki zdrowotnej w sprzęt i 
aparaturę medyczną. Dota-
cje przyznano, gabinet wy-
gląda jak nowy.

Dwie dotacje od wojewody 
w wysokości ok. 12 tys. zł, 
wsparcie samorządu powia-
towego kwotą 2,5 tys. zł, pra-
ce remontowe o wartości pra-
wie 3 tysięcy wykonane we 
własnym zakresie przez szko-
łę – to wszystko sprawiło, że 
szkolny gabinet medyczny w 
ZS CKP przeszedł gruntow-
ny remont. 

Pomalowano ściany, wy-
mieniono parapety i podłogę. 
Zostały zakupione nowe me-
ble i sprzęty: waga ze wzro-
stomierzem, leżanka, biurko, 
szafy, taborety, lodówka, pa-
rawan i stolik medyczny, któ-
re zastąpiły używane przez 

wiele lat i już wyeksploato-
wane urządzenia. Pomiesz-
czenie zyskało nowoczesny i 
estetyczny wygląd. Stało się 
też bardziej funkcjonalne, co 
nie jest bez znaczenia, gdyż 
w roku szkolnym zgłasza się 
do gabinetu średnio 1200 
uczniów z powodu rozma-
itych dolegliwości. Są to bóle 
różnego pochodzenia, urazy, 
zasłabnięcia, nagłe zachoro-
wania. 

Uczniowie klas pierw-
szych i trzecich (średnio 600 
osób) mają wykonywane te-
sty przesiewowe - sprawdza-
nie ostrości wzroku, wagi i 
wzrostu. Każdy uczeń zgła-
szający się do gabinetu z bó-
lem głowy, ma sprawdza-
ne ciśnienie krwi (około 400 
pomiarów rocznie). W gabi-
necie jest także możliwość 
zmierzenia poziomu cukru 
we krwi. 

Szkolny gabinet medyczny 
z obsadą pielęgniarską jest do 
dyspozycji uczniów codzien-
nie od poniedziałku do piątku 
w godzinach 8.00 – 15.00.

Jednogłośnie podjęto decy-
zję w sprawie określenia za-
dań, na które przeznacza się 
środki Państwowego Fun-
duszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2018 
roku. – W związku z otrzy-
maniem z PFRON informacji 
o wysokości środków przy-
znanych na realizację zadań 
z zakresu rehabilitacji zawo-
dowej i społecznej na bieżący 
rok, w wysokości ponad 1,3 
mln zł, istnieje konieczność 
rozdysponowania tych środ-
ków przez radę powiatu na 
poszczególne zadania, zgod-
nie z ustawą o rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz 
zatrudnianiu osób niepełno-
sprawnych – wyjaśniała Ka-
tarzyna Kajak, dyrektor Po-
wiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie. Jak dodała, przy-
znane środki są zwiększone 
w stosunku do roku ubiegłe-
go o 28,4 tys. zł. 

Projekt podziału środ-
ków przygotowano mając 
na uwadze liczbę złożonych 
wniosków i najpilniejsze po-
trzeby osób niepełnospraw-
nych. Podkreślić należy, że 
wcześniej projekt uchwały 
spotkał się z akceptacją Po-
wiatowej Społecznej Rady ds. 
Osób Niepełnosprawnych. 

Rada określiła szczegóło-
we warunki umarzania w ca-
łości lub w części, odraczania 
terminu płatności, rozkłada-
nia na raty lub odstępowania 
od ustalenia opłaty za pobyt 
dziecka w pieczy zastępczej. 

Rada nie wyraziła zgo-
dy na rozwiązanie stosunku 
pracy z wiceprzewodniczącą 
rady Moniką Wideńską, za-
trudnioną na stanowisku pie-
lęgniarki w Samodzielnym 
Publicznym Zakładzie Opie-
ki Zdrowotnej Gminnym 
Ośrodku Zdrowia w Brocho-
wie. Z wnioskiem o zgodę na 
rozwiązanie umowy o pra-
cę wystąpił do radnych wójt 
gminy Brochów. Radni zde-
cydowanie uznali, że w zło-
żonym wniosku nie wskaza-
no żadnych zarzutów co do 
wykonywania przez radną 
obowiązków na stanowisku 
pielęgniarki, bądź też innych 
przyczyn, które uzasadniały-
by rozwiązanie z nią umowy 
o pracę. 

Jednogłośnie   przegło-
sowano uchwały dotyczące 
zmian w  Wieloletniej Pro-
gnozie Finansowej, jak rów-
nież w tegorocznym budże-

cie powiatu. Dzięki decyzji 
radnych zatwierdzone zosta-
ły środki na inwestycje do-
tyczące przebudowy drugie-
go odcinka ul. Trojanowskiej 
w Sochaczewie oraz moder-
nizacji drogi powiatowej na 
odcinku Szymanów – Alek-
sandrów w gminie Teresin. 
W najbliższym czasie podpi-
sane mogą zostać umowy na 
wykonie obu zadań, których  
podejmie się sochaczewska 
fi rma „Prima”.

W samorządowych pla-
nach znajduje się ponadto 
budowa boiska wielofunk-
cyjnego przy Zespole Szkół 
Ogólnokształcących w So-
chaczewie. Na tę inwestycję 
społeczność „Chopina” czeka 
od lat i wiele wskazuje na to, 
że dzięki obecnym władzom 
powiatu zostanie ona wresz-
cie zrealizowana. Z wnio-
skiem o dofi nansowanie tego 
zadania powiat sochaczew-

ski wystąpił do Ministerstwa 
Sportu i Kultury w  ramach 
programu „Sportowa Polska 
– program rozwoju lokalnej 
infrastruktury sportowej”.  Sza-
cunkowy koszt przedsięwzię-
cia to nieco ponad 2 mln zł.
Samorząd powiatowy już za-
bezpieczył na ten cel ponad 
1,3 mln zł. 

Ponadto zebrani zapo-
znali się z informacją o sy-
tuacji na rynku pracy w 
powiecie w roku 2017. W wy-
czerpujący sposób przedsta-
wił ją Krzysztof Wasilewski, 
dyrektor PUP. Z kolei Michał 
Orzeszek, dyrektor Wydzia-
łu Audytu Wewnętrznego i 
Kontroli Zarządczej zapre-
zentował sprawozdanie z  re-
alizacji programu współpra-
cy powiatu sochaczewskiego 
z  organizacjami pozarządo-
wymi za ubiegły rok.

Starostwo Powiatowe
 w Sochaczewie

Zakończył się dwudniowy, 
ogólnopolski etap Olim-
piady Wiedzy o Mediach, 
w którym już po raz dru-
gi uczestniczyła Karolina 
Łukawska z czwartej klasy 
Technikum Organizacji Re-
klamy w Zespole Szkół im. 
Jarosława Iwaszkiewicza. 

Po napisaniu eseju, a póź-
niej wypełnieniu testu z 

wiedzy o mediach, znalazła 
się na piątym miejscu w wo-
jewództwie mazowieckim 
i dostała szansę rywalizacji 
z najlepszymi uczniami w 
kraju o indeksy na wyma-
rzone studia oraz inne cen-
ne nagrody. 

 Etap centralny polegał 
na teście składającym się z 
czterdziestu pytań. Następ-
nie dwanaścioro uczniów z 

największą ilością punktów 
wzięło udział w quizie o me-
diach. Podczas tych dwóch 
dni, poza testem, było mnó-
stwo atrakcji, między inny-
mi rozmowa z redaktorem 
Bogdanem Rymanowskim, 
znanym przede wszystkim 
z programu „Kawa na ławę” 
w TVN24, który opowiadał 
o wyzwaniach pracy dzien-
nikarza. 

 Uczestnicy olimpiady 
udali się również do Plane-
tarium Centrum Nauki Ko-
pernik, gdzie obejrzeli nie-
zwykłą projekcję na temat 
konstelacji gwiazd.

 Karolina została jedną 
z 48 laureatów i wygrała in-
deks uprawniający do pod-
jęcia studiów w wybranym 
uniwersytecie na terenie ca-
łego kraju. (DM)

Sukces Karoliny na Olimpiadzie Wiedzy o Mediach

O niepełnosprawnych 
i nowych inwestycjach 
Pięć uchwał przegłosowali radni podczas obrad rady powiatu, które miały miejsce 
w poniedziałek 26 marca w starostwie powiatowym w Sochaczewie. Wśród nich 
znalazła się uchwała dotycząca ewnetualnego zwolnienia z pracy radnej powiatowej. 

Gabinet medyczny 
w Osiemdziesiątce

Radni powiatowi byli jednomyślni w kwesti podejmowanych uchwał
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ZA BARIERĄ PRAWA

Policjanci poszukują 36-let-
niego Jarosława Grabka. 
Mężczyzna ma około 180 
cm wzrostu, waży 75 ki-
logramów, oczy brązowe, 
włosy krótkie, proste, kolo-
ru czarnego.

Mieszkaniec Sochaczewa zagi-
nął na początku stycznia 2018 
roku. Osoby, które widziały 
mężczyznę lub wiedzą coś na 
temat miejsca jego pobytu, pro-
szone są o kontakt z Komendą 

Powiatową Policji w Sochacze-
wie, tel. 863-72-62 lub 997.

Zaginął Jarosław Grabek

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

W pierwszej połowie marca 
doszło do włamania z kra-
dzieżą do jednego z domów 
w Młodzieszynie. Złodziej 
zabrał wędki wraz ze sprzę-
tem wędkarskim oraz cenne 
zegarki. Na szczęście socha-
czewscy kryminalni szybko 
ustalili, że sprawcą kradzie-
ży jest 34–letni mieszka-
niec gminy Młodzieszyn. 4 
kwietnia został zatrzyma-
ny w swoim domu. Był cał-
kowicie zaskoczony obecno-
ścią funkcjonariuszy.

W trakcie dalszych czyn-
ności okazało się, że mężczy-
zna ma na sumieniu również 
inne przestępstwa. Zgodnie  
z postawionymi przez pro-
kuraturę zarzutów grozi mu 
do 10 lat pozbawienia wol-
ności.

30 marca doszło do wła-
mania w Sochaczewie. Nie-
znani sprawcy wybili szybę 
w drzwiach balkonowych 
przy ul. Żeromskiego i do-
stali się do mieszkania na 
parterze. Łupem złodziei 
padła biżuteria i dwa apa-
raty fotografi czne, będące 
własnością 61-letniej miesz-
kanki Sochaczewa. 

- Do włamania doszło 
w biały dzień - mówi ofi -
cer prasowy KPP w Socha-
czewie Agnieszka Dzik. - Je-
śli ktoś widział to zdarzenie 
i dysponuje informacjami 

mogącymi pomóc w ujęciu 
sprawców, prosimy o kon-
takt z dyżurnym policji.

Jak się dowiedzieliśmy 
liczba włamań z kradzieżą 
na szczęście systematycz-
nie spada. O ile w okresie 
od stycznia do marca 2017 
roku takich przypadków 
było 24, to w analogicznym 
okresie tego roku - 21. 

- Sami sochaczewia-
nie są coraz bardziej świa-
domi zagrożeń i inwestują w 
odpowiednie   zabezpiecze-
nie swoich mieszkań - mówi 
Agnieszka Dzik. - Nie bez 
znaczenia są też fi nansowa-
ne przez urząd miasta dodat-
kowe patrole policji. Jednak z 
doświadczenia wiem, że naj-
skuteczniejszym zabezpiecze-

niem jest posiadanie zaufane-
go sąsiada. Gdy wyjeżdżamy, 
zerknie na mieszkanie lub 
posesję. Zabierze listy i ulot-
ki z wycieraczki lub skrzyn-
ki pocztowej, które są często 
wskazówką dla włamywaczy, 
że od jakiegoś czasu nikogo 
nie ma w domu. A gdy zauwa-
ży coś niepokojącego, wezwie 
patrol - dodaje.

Uwaga na włamywaczy
Sochaczewscy policjanci 4 kwietnia zatrzymali 34–latka odpowiedzialnego 
za włamanie do jednego z domów w Młodzieszynie, z którego ukradł sprzęt 
wędkarski i zegarki. Funkcjonariusze poszukują kolejnych włamywaczy, 
którzy 30 marca okradli mieszkanie przy ul. Żeromskiego. 

Policja doradza, jak zabezpieczyć się przed włamywaczami:
1. Opuszczając na dłużej mieszkanie nie zostawiaj 
widocznych oznak swej nieobecności. Poproś 
zaufaną sąsiadkę, by podlewała kwiaty, otwierała 
na krótko okna, opróżniała skrzynkę z korespon-
dencji. 

2. Nie pozostawiaj w domu cennych rzeczy. Pienią-
dze i biżuterię lepiej zdeponować choćby w banko-
wej skrytce. Złodzieje stosunkowo szybko znajdują 
ukryte mienie w różnego rodzaju bieliźniarkach, 
torebkach po cukrze, czy też za obrazami.

3. Nie zostawiaj kluczy pod wycieraczką.

4. Dobrzy i sprawdzeni sąsiedzi to podstawa! Jeśli 
takich posiadasz, poproś ich, by w czasie twojej 
nieobecności zwracali uwagę czy nikt obcy nie kręci 
się przy drzwiach, by zabierali reklamy i ulotki z wy-
cieraczki. Jeżeli opuszczasz mieszkanie na dłużej 
poproś sąsiadów również o odbieranie poczty – 
zapchana skrzynka pocztowa jest dla włamywacza 
dowodem dłuższej nieobecności właścicieli.

5. Jeśli opuszczasz mieszkanie na dłużej, poproś kogoś z 
rodziny lub przyjaciół , by przychodził do mieszkania (najle-
piej codziennie) i zapalalił na parę godzin światło, można też 
kupić „symulator obecności”, który zrobi to automatycznie.

6. Poinformuj sąsiadów w jakich godzinach nie 
ma nikogo w domu. wszystkie podejrzane hałasy 
pochodzące w tym czasie z naszego mieszkania 
powinny być dla naszych sąsiadów sygnałem, że 
dzieje się coś niepokojącego.

7. Rzeczy szczególnie cenne oznaczmy w sposób 
umożliwiający późniejszą identyfi kację np. poprzez 
zrobienie zdjęcia czy spisanie numeru seryjnego.

8. Przed wyjściem sprawdźmy bardzo dokładnie 
wszystkie drzwi i okna.

9. Jeśli możemy pozwolić sobie na zamontowanie 
monitoringu, nie wahajmy się ani chwili. W przypadku 
zdarzeń kryminalnych, zapis z kamer może być 
niezwykle pomocny w ustaleniu i zatrzymaniu spraw-
ców, a także w odzyskaniu utraconego mienia.

Policjanci z sochaczewskiej 
komendy zatrzymali tuż 
przed Wielkanocą trzech 
poszukiwanych mężczyzn. 
Wszyscy trafi li do zakładu 
karnego.

Pierwszy z zatrzymanych  to 
37–letni mieszkaniec gminy 
Sochaczew. Był poszukiwa-
ny na podstawie listu gończe-
go wydanego przez prokuratu-
rę za spowodowanie wypadku 
drogowego w stanie nietrzeź-
wości. W połowie 2015 roku 
na terenie powiatu płockie-

go mężczyzna na prostym od-
cinku drogi stracił panowa-
nie nad pojazdem i zjechał do 
rowu, gdzie dachował. Obra-

żeń doznała wtedy pasażerka 
auta. Mieszkaniec gminy So-
chaczew miał wówczas ponad 
promil alkoholu w organizmie. 

Kolejny zatrzymany to 42–
letni mieszkaniec Sochaczewa. 
Mężczyzna uchylał się od odby-
cia zastępczej kary aresztu. 

Trzecim   poszukiwanym 
przez kryminalnych był 38-let-
ni sochaczewianin, który trafi ł 
do zakładu karnego za jazdę sa-
mochodem w stanie nietrzeź-
wości, mimo orzeczonego 
wcześniej zakazu sądowego.

Policjanci przypominają, 
że ukrywanie osoby poszu-
kiwanej jest zabronione i za-
grożone karą do 5 lat pozba-
wienia wolności.

Święta spędzili już za kratami

Miało być śmiesznie, ale 
teraz 21-latek z Siemiatycz 
ma poważne problemy. A to 
za sprawą primaapriliso-
wego zgłoszenia o bombie 
w domu jednej z mieszka-
nek Sochaczewa. Młodemu 
mężczyźnie grozi teraz do 
8 lat pozbawienia wolności.

W świąteczny poniedziałek do 
mieszkanki Sochaczewa za-
dzwonił mężczyzna i powia-
domił, że w jej mieszkaniu jest 
bomba. Policja nigdy nie baga-
telizuje takich zgłoszeń, więc 
na miejsce natychmiast poje-
chali funkcjonariusze wraz z 
pirotechnikiem. Sprawdzono 
dokładnie mieszkanie, piwni-
ce, ale także pobliski teren. Nie 
znaleziono żadnego ładunku 
wybuchowego. W tym samym 
czasie kryminalni ustalali, kto 
jest odpowiedzialny za fałszywe 
zgłoszenie.

Szybko okazało się, że 
sprawcą alarmu bombowe-

go jest 21-letni mieszkaniec 
Siemiatycz. Został zatrzy-
mamy przez podlaskich po-
licjantów, a następnie dopro-
wadzony do sochaczewskiej 
komendy. 3 kwietnia w Pro-
kuraturze Rejonowej w So-
chaczewie usłyszał zarzut 
zawiadomienia o zdarzeniu 
zagrażającym życiu i zdrowiu 
osób, mimo iż wiedział, że ta-
kie zagrożenie nie istnieje, za 
co grozi do 8 lat pozbawienia 
wolności.

– Jest to już drugie zgło-
szenie o ładunku wybucho-
wym, które odnotowano 
w ostatnim czasie na tere-
nie powiatu sochaczewskie-
go – mówi ofi cer prasowy 
KPP w Sochaczewie Agniesz-
ka Dzik – Obydwa spowodo-
wały szybką reakcję służb, bo 
nigdy nie bagatelizujemy tego 
typu zgłoszeń. Osoby robiące 
takie żarty, muszą być jednak 
świadome, że grożą im suro-
we konsekwencje.

Do 8 lat więzienia za 
primaaprilisowy żart

Jeden z sochaczewskich poli-
cjantów wybrał się po służbie 
na zakupy. W pewnym mo-
mencie na parkingu podszedł 
do niego mężczyzna, który 
chciał sprzedać perfumy. Miał 
przy sobie 16 fl akonów per-
fum i dwie wiertarki.

„Sprzedawca” przekonywał, że 
posiada bardzo korzystną ofer-
tę na oryginalne produkty, war-
te w sklepie kilkaset złotych. 
Próbował również zaintereso-
wać funkcjonariusza  dwiema 
wiertarkami, wyprodukowa-
nymi przez producenta, które-
go nazwa była łudząco podob-
na do znanego dystrybutora 
elektronarzędzi.

Policjant zatrzymał komi-
wojażera i doprowadził go do 
komendy. Sprzedawca okazał 
się 36-letnim obywatelem Sło-
wacji.

Na podstawie uzyskanych 
od zatrzymanego informacji, po-
licji udało się zatrzymać drugie-
go obcokrajowca, rezydującego 
na ul. Pokoju 41-letniego oby-
watela Rumunii, który handlo-
wał podrobionymi perfumami. 
Funkcjonariusze znaleźli przy 
nim 68 fl akonów, które sprze-
dawał po zdecydowanie niższej 
cenie niż rynkowa wartość per-
fum.

Zatrzymanym grozi teraz 
kara do 2 lat pozbawienia wol-
ności. (seb)

Sprzedawcy podróbek ujęci
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WŚRÓD LUDZI

Zwycięzcą   powiatowego 
etapu Samorządowego Kon-
kursu Nastolatków „Ośmiu 
Wspaniałych” jest Marcin 
Narloch, tegoroczny matu-
rzysta Liceum Ogólnokształ-
cącego im. F. Chopina.

Znajomi Marcina mówią, 
że wszędzie jest go pełno, 
w pozytywnym tego słowa 
znaczeniu. On sam przy-
znaje, że jeśli tylko czas mu 
pozwala, jest zawsze tam, 
gdzie coś się dzieje.

Przygodę z wolonta-
riatem rozpoczął w 2013 r. 
udziałem w Wielkiej Orkie-
strze Świątecznej Pomocy. 
Później był szkolny wolon-
tariat, spotkania z pensjo-
nariuszami Domu Pomo-
cy Społecznej, a wreszcie 
Klub Wolontariuszy MOPS 
i zaangażowanie się w po-
gotowie lekcyjne dla dzie-
ci z trudnych rodzin. Wraz 
z członkami klubu uczest-
niczy także w wielu impre-
zach i przedsięwzięciach 
miejskich, np. w zbiór-
ce funduszy dla chorej Ali-
cji, w Biegu Cichociemnych, 

otwarciu plaży miejskiej, 
Święcie Bzury, Szlachetnej 
Paczce.

Do „Ośmiu Wspania-
łych” jego kandydaturę 
zgłosiła  dyrektor Miejskie-
go Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej Zofi a Berent, pisząc 
w uzasadnieniu nominacji, 
że Marcin jest osobą z cha-
ryzmą, posiada duże zdol-
ności organizacyjne i potrafi  
zmobilizować do działania 
innych. Świetnie sobie radzi 
w kontaktach z rówieśni-
kami, osobami starszymi i 
dziećmi z pogotowia lekcyj-
nego, którym dodatkowo 
organizuje czas wolny.

Zapewne te predyspo-
zycje oraz lista dokonań 
zdecydowały, że komisja 
konkursowa „Ośmiu Wspa-
niałych” właśnie Marcina 
wybrała jako reprezentan-
ta powiatu sochaczewskie-
go na ogólnopolskiej gali w 
czerwcu tego roku. Towa-
rzyszyć mu będzie siedmiu 
laureatów konkursu, którzy 
w nagrodę otrzymali bile-
ty na trzydniową imprezę w 
Trzebiatowie. (sos)

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Jak mówi dyrektor MOPS 
Zofi a Berent, zmienia się 
otaczająca rzeczywistość, 
nasze miasto, więc co za 
tym idzie, również kierowa-
na przez nią placówka staje 
przed nowymi wyzwania-
mi.

- Wdrażamy nowy mo-
del funkcjonowania ośrod-
ka. Od marca zajmujemy 
się jego przemodelowaniem 
i doposażeniem. Wszyst-
ko to ma charakter wewnę-
trzy, ponieważ równole-
gle MOPS funkcjonuje bez 
zmian – mówi. – Docelo-
wo będziemy jedną z kilku 
placówek na Mazowszu, w 
której wprowadzono inno-
wacyjny podział zadań, do-
pasowany do tego, z jakimi 
problemami mieszkańców 
mamy do czynienia. 

Dotychczasowe piętna-
ście rejonów działania pra-
cowników socjalnych za-
stąpi dziesięć. Głównym 
założeniem projektu jest 
jednak rozdzielenie pracy 
socjalnej od świadczeń. W 
MOPS-ie ma zmniejszyć się 
biurokracja, a pracownicy 
socjalni będą mogli skon-
centrować się nie na groma-
dzeniu kolejnych dokumen-
tów, a prawdziwej pracy i 
udzielaniu wsparcia miesz-
kańcom znajdującym się w 
sytuacji kryzysowej. 

- Myślę że możemy ja-
sno powiedzieć, że obecnie 
to nie problemy fi nansowe 
sochaczewian wysuwają się 
w naszej pracy na pierwszy 
plan. Z powodzeniem funk-
cjonuje program 500+. W 
połączeniu z pozostałymi 
świadczeniami, które wy-
płacamy, powoduje to, że 
poziom życia w mieście po-
prawił się. Bezrobocie jest 
bardzo niskie, więc jeże-
li ktoś chce, może znaleźć 
pracę bez problemu – mówi 
Anna Kuzińska, kierownik 
Działu Pomocy Rodzinie w 
MOPS. 

- Wbrew pozorom po-
moc osobom, które wyma-
gają jedynie wsparcia mate-
rialnego i fi nansowego jest 
najłatwiejsza. W Sochacze-
wie działają programy do-
żywiania, dzieci otrzymują 
posiłki w szkole, wypłaca-
my zasiłki, pomagamy ku-
pić opał oraz odzież. Praw-
dziwe schody zaczynają się, 
gdy pojawia się u nas rodzi-
na wieloproblemowa, taka, 
która oprócz trosk material-
nych zmaga się problemami 
wychowawczymi z dziećmi, 
uzależnieniami, chorobą, a 
takich ludzi jest coraz wię-
cej – dodaje dyrektor Be-
rent.

Wszystko to skłoni-
ło władze ośrodka do prze-
prowadzenia zmian m. in. 
usprawniających dostęp do 

najróżniejszych   specjali-
stów. Osoba, która uda się 
do MOPS-u po pomoc zo-
stanie skierowana do pra-
cownika pierwszego kon-
taktu, który oceni, z jakimi 
specjalistami powinna się 
spotkać. Stroną admini-
stracyjną, a więc świadcze-
niami czy decyzjami zwią-
zanymi z umieszczeniem 
osób w domu pomocy spo-
łecznej czy innej placów-
ce specjalistycznej zajmie 
się dziesięciu pracowni-
ków. Kolejnych czterech 
skoncentruje się wyłącznie 
na pracy socjalnej, a więc 
wspieraniu rodzin dotknię-
tych różnorodnymi sytu-
acjami kryzysowymi. 

- Będą działać u nas 
cztery zespoły: zajmują-
cy się administracją, pra-

cownicy socjalni, zespół do 
spraw usług oraz pracow-
nik pierwszego kontaktu – 
podsumowuje Zofi a Berent. 
– Pracownicy przejdą od-
powiednie szkolenia. Chce-
my poprawić obsługę, zmie-
nić wizerunek MOPS jako 
miejsca, w którym wypłaca-
ne są świadczenia pieniężne 
na takie, w którym spotyka-
ją się osoby z problemami i 
takie, które chcą im pomóc. 

Opisywane zmiany wy-
magają nakładów fi nanso-
wych i byłyby bardzo trud-
ne do przeprowadzenia bez 
środków   zewnętrznych. 
MOPS udało się pozyskać 
na ten cel ponad 421 tys. zł z 
funduszy europejskich. Co 
ważne, projekt ten nie wy-
magał żadnego wkładu wła-
snego. 

Kolejny raz pensjonariusze 
Dziennego Domu Pomocy 
Społecznej gościli Teatr 
Radosnej Jesieni działający 
przy Teresińskim Ośrodku 
Kultury. 

Grupa teatralna pod kie-
rownictwem   Katarzyny 
Rozpędowskiej   przedsta-
wiła spektakl „Idziemy do 
ZOO”. Aktorzy amatorzy 
to mieszkańcy gminy Te-
resin, osoby w wieku eme-
rytalnym, pasjonaci, któ-
rzy znaleźli sposób na życie 
po zakończeniu aktywno-

ści zawodowej. Członkowie 
grupy pracują z Katarzyną 
Rozpędowską, która reżyse-
ruje przedstawiania, przy-
gotowują też samodziel-
nie rekwizyty i scenografi ę. 
W prezentowanym spekta-
klu „Idziemy do ZOO” wy-
korzystano znane wiersze 
o zwierzętach, a zadaniem 
publiczności było odgady-
wanie nazw oraz kończenie 
fraz wierszy. Spektakl zo-
stał ciepło przyjęty, a akto-
rzy jak i widzowie bawili się 
znakomicie.

Nowa jakość pomocy
W sochaczewskim Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej wprowadzane są znaczące zmiany. 
Od 1 czerwca zacznie funkcjonować na nowych zasadach. Uspokajamy jednak, że osoby 
korzystające z usług MOPS nie muszą w związku z nimi dopełniać żadnych formalności. 
Na wdrożenie zmian MOSP i ratusz pozyskały ponad 400 tys. zł unijnego wsparcia.

Burmistrz Piotr Osiecki:
Bardzo mnie cieszy, że 
nasz   sek tor   pomocy 
spo łecznej   cały   czas 
się rozwija. Pamiętamy, 
że nasze miasto to nie 
tylko drogi, chodniki, czy 
remonty szkół, ale przede 
wszystkim ludzie. Każde-
go z nas może dotknąć 
sy tuac ja   k r yzysowa, 
więc ważne jest, by w jej 
obliczu sochaczewianie 

otrzymali kompleksową i 
sprawną pomoc. Miejski 
Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej od lat stara się 
realizować jak najwyższe 
standardy, a teraz liczy-
my, że dzięki nowemu 
projektowi jego pracow-
nicy będą mogli jeszcze 
więcej czasu poświęcić 
pracy z człowiekiem, a 
mniej czasu procedurom.

Marcin Narloch 
był najlepszy

Teatr Radosnej Jesieni
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BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW ogłasza
I przetarg ustny ograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XXI/202/12 z dnia 16.05.2012r.

Lp. Nr ewidencyjny 
nieruchomości

Oznaczenie w księdze 
wieczystej KW Nr 

Powierzchnia 
w ha

Położenie nieruchomości Opis 
nieruchomości

Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie 
na przetargu

Wadium Cena wywoławcza
(brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1.
2.
3.

99/3
101/1
101/4

PL1O/00022797/7
PL1O/00044569/0
PL1O/00044569/0

0,0177
0,0133
0,0150

 Bora -Komorowskiego
Kawalerzystów
15 Sierpnia

Działki niezabu-
dowane

Tereny zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej z dopuszczeniem 
zabudowy produkcyjno - usługowej

200,00zł
200,00zł
200,00zł

1 000,00zł
1 000,00zł
1 000,00zł

14 400,00zł
10 800,00zł
12 200,00zł

Przetarg  odbędzie się w dniu 10.05.2018r. o godz.10 oo ( sala konferencyjna, I piętro ) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić 
do dnia 07.05.2018r. na konto sum depozytowych  Gminy Miasta Sochaczew: Bank PeKaO S.A. I Oddział Sochaczew Nr 23 1240 1822 1111 0000 0719 8469. Wadium ulega 
przepadkowi, gdy osoba która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz 
warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasta Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem 
granic działek w terenie.

 Burmistrz Miasta Sochaczew

OGŁOSZENIE

Maciej Frankowski

maciej.frankowski@sochaczew.pl

W porównaniu do poprzed-
nich edycji, w projekcie regu-
laminu SBO 2019 znalazło się 
kilka istotnych zmian. Podnie-
sienie puli do podziału do 1,2 
miliona złotych (o 50 tys. więcej 
niż przed rokiem) to tylko jed-
na z nich. 

- Zmiana regulaminu to 
wynik m.in dyskusji o kształ-
cie Sochaczewskiego Budżetu 
Obywatelskiego. Wsłuchuje-
my się w głosy mieszkańców, 
stąd zawarte w nim propozycje 
wychodzą naprzeciw tym su-
gestiom – mówi zastępca bur-
mistrza, Marek Fergiński. 

Nadal obowiązywać bę-
dzie podział na tak zwane pro-
jekty duże (od 100 do 870 tys. 
zł) i małe (od 20 do 100 tys. zł), 
na które pula do podziału wy-
niesie 330 tys. zł. Dodatkowo w 
małych projektach pojawił się 
dolny próg wartości przedsię-
wzięcia. Sprecyzowano także 
charakter dużych projektów. 
Regulamin określa, że „musi 
to być zadanie takie jak: re-
mont infrastruktury lub wyda-
tek majątkowy”. Kolejne kryte-
rium, dotyczące wszystkich 
zgłoszonych projektów, okre-
śla, że muszą one być „ogólno-
dostępne dla mieszkańców”.

Zmiany zasad SBO wypra-
cował powołany przez burmi-
strza zespół opiniujący. W jego 
skład weszli: zastępca burmi-
strza Marek Fergiński (prze-
wodniczący), przedstawiciele 

klubów radnych Selena Maj-
cher (PiS) i Marcin Cichoc-
ki (SFS), przedstawiciel Socha-
czewskiej Rady Sportu Piotr 
Cypel, Rady Działalności Po-
żytku Publicznego Marek Ko-
sieradzki i Powiatowej Izby 
Gospodarczej Marek Stępow-
ski.

Projekt uchwały dostęp-
ny jest w Biuletynie Informacji 
Publicznej miasta Sochaczew. 
W sobotę siódmego kwietnia 
rozpoczęły się otwarte konsul-
tacje tego projektu. Uwagi co 
do kształtu uchwały określa-
jącej zasady Sochaczewskiego 
Budżetu Obywatelskiego 2019 
mieszkańcy mogą zgłaszać 
do 21 kwietnia. Opinie moż-
na składać w Biurze Obsłu-
gi Klienta Urzędu Miejskiego 
oraz drogą elektroniczną, po-
przez platformę konsultacyjną: 
konsultacje.sochaczew.pl. Po 
zakończeniu konsultacji pro-
jekt uchwały trafi  pod głoso-
wanie na najbliższej sesji rady 
miejskiej.

Pomysły na konkretne 
projekty można będzie skła-
dać od 15 czerwca do 15 sierp-
nia. Mają do tego prawo wszy-
scy mieszkańcy Sochaczewa 
w wieku powyżej 16 lat oraz 
organizacje   pozarządowe 
działające na terenie miasta. 
Następnie propozycje projek-
tów trafi ą do właściwych wy-
działów urzędu miejskiego, a 
ich pracownicy zweryfi kują 
je pod względem merytorycz-
nym. Kluczowe kryteria, któ-
re będą brane pod uwagę na 

tym etapie, to możliwość re-
alizacji projektu w kolejnym 
roku kalendarzowym oraz 
to, czy dane przedsięwzięcie 
uda się wykonać na terenie 
będącym własnością lub we 
władaniu miasta. Poza tym 
wykonana zostanie wstęp-
na wycena każdej propozycji 
oraz ocena możliwości zabez-
pieczenia w budżecie miasta 
na kolejne lata ewentualnych 
kosztów, które projekt będzie 
generował. Po ocenie meryto-
rycznej zespół opiniujący do-
kona wyboru przedsięwzięć, 
które znajdą się na ostatecznej 
liście podlegającej otwartemu 
głosowaniu.

Głosowanie potrwa od 1 
do 19 października. Podob-
nie jak w poprzednich latach 
przebiegnie dwutorowo. Wy-

pełnione ankiety będzie moż-
na wrzucać do urn w wybra-
nych punktach na terenie 
miasta lub uzupełnić je w for-
mie elektronicznej na platfor-
mie internetowej budzet.so-
chaczew.pl. Głosować będzie 
mógł każdy mieszkaniec So-

chaczewa, który ukończył 16 
lat. Każdy głosujący będzie 
mógł wybrać maksymalnie 
dwa projekty z listy. 

Wyniki poznamy 7 listopa-
da. Do realizacji przeznaczone 
zostaną projekty, które uzyska-
ją największą liczbę punktów, 

aż do wyczerpania puli środ-
ków fi nansowych przeznaczo-
nych na Sochaczewski Budżet 
Obywatelski 2019.

- Od pierwszej edycji bu-
dżetu udało się zrealizować 
kilkadziesiąt ciekawych pro-
jektów, to m.in. coroczne let-
nie kino plenerowe, nowe 
siłownie, place zabaw dla 
dzieci, boiska przy szkołach, 
boisko do plażówki w Cho-
dakowie, plaża nad Bzurą. 
SBO to kopalnia ciekawych 
projektów, zatem nawet je-
śli dobry pomysł nie zyska 
dostatecznej liczny głosów, 
staramy się go wprowadzić 
w życie poza SBO. Tak było 
np. z placem zabaw przy Fa-
brycznej. Nie wygrał w głoso-
waniu, ale rok później wpisa-
liśmy go do budżetu miasta 
i od 2014 roku dzieci mają 
piękny, bezpieczny, ogrodzo-
ny plac zabaw – mówi bur-
mistrz Piotr Osiecki.

Przypomnijmy, że jeszcze 
do końca tego roku zostaną 
zrealizowane zwycięskie pro-
pozycje z poprzedniej edycji 
SBO. Zakwalifi kowano sie-
dem projektów: remont ulic 
Ogrodowej i Grunwaldz-
kiej (300 tys. zł), bulwary nad 
Bzurą (530 tys. zł), wiaty re-
kreacyjno-piknikowe na bul-
warach nad Bzurą (100 tys. 
zł), plac zabaw i siłownia na 
osiedlu Polna (100 tys. zł), an-
gielski za darmo dla miesz-
kańców Sochaczewa (100 tys. 
zł), budowa progów zwalnia-
jących (20 tys. zł).

Jeszcze więcej pieniędzy w SBO
Rozpoczęły się przygotowania do kolejnej edycji Sochaczewskiego Budżetu Obywatelskiego. Na pomysły 
mieszkańców, realizowane w 2019 roku, miasto przeznacza pulę 1,2 mln zł. Trwają konsultacje uchwały 
określającej zasady miejskiego budżetu partycypacyjnego. Urząd przyjmuje uwagi do 21 kwietnia.

W pierwszej edycji SBO wygrało m.in. kino letnie. Od tamtej pory miasto organizuje seanse w 
każde wakacje

To dzięki SBO Szkoła Podstawowa nr 7 zyskała nowy parking
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Maciej Frankowski

maciej.frankowski@sochaczew.pl

Organizowany przez miasto 
rajd rowerowy to cieszące się 
ogromną popularnością wyda-
rzenie, symbolicznie rozpoczy-
nające co roku rowerowy sezon. 
Każdego roku na wycieczkę 
jednośladami wyrusza blisko 
1000 osób. Jadą dzieci, ich ro-
dzice, dziadkowie. 

- W tym roku rowerzyści 
pojadą trochę inną trasą niż w 
poprzednich edycjach, a tra-
dycyjny piknik odbędzie się na 
końcu, a nie w połowie trasy. 
Biuro rajdu będzie czynne na 
placu Kościuszki od godz. 8.30. 
Wszyscy uczestnicy, w ramach 
pakietu startowego, otrzymają 
certyfi katy udziału i kamizel-
ki odblaskowe z logo rajdu oraz 
napisem „Sochaczew - Bądź w 
Centrum Sportu” – mówi na-
czelnik Wydziału Sportu i Or-
ganizacji Pozarządowych UM, 
Agata Kalińska. 

Komandorem rajdu będzie 
Jacek Spilaszek. Serwis rowe-
rowy na trasie i podczas posto-
jów zapewni fi rma Wero Ro-
wery. Uczestnicy pokonają 37,2 
km. Rowerzyści wyjadą o go-
dzinie 10.00 z placu Kościusz-
ki i pojadą ulicami: Warszaw-
ską i Piłsudskiego, dalej będą się 
kierować w stronę szkoły mu-

zycznej i jadąc ul. Głowackiego 
opuszczą granice miasta. Prze-
jadą przez miejscowości: Czy-
ste, Budki Piaseckie (postój), 
Elżbietów, Szymanów (postój), 
Skotniki, Wikcinek, Orłów (po-
stój), Rokotów. Rajd zakończy 
się w Stodole nad Bzurą. Tam 
odbędzie się piknik rodzinny.

- Planujemy gry i zaba-
wy dla dzieci. Będą trzy dmu-
chańce. Co ciekawe, jeden 
z nich dwunastometrowy, z 
którego będą mogli korzystać 
również dorośli. W Stodole 
nad Bzurą są boiska do gry w 
siatkówkę i piłkę nożną. Tra-
dycyjnie zostaną przygotowa-
ne trzy ogniska, przy których 
będzie można upiec kiełba-
ski. Nie trzeba brać ze sobą 
prowiantu, będzie można go 
kupić na miejscu. Naszymi 
stałymi partnerami podczas 
organizacji majowego rajdu 
rowerowego są fi rmy Bako-
ma i Mars Polska, liczymy, że 
w tym roku również będą nas 
wspierać. Jak co roku wśród 
uczestników rajdu, dzięki fi r-
mie Bikeland, rozlosowane 
zostaną nowe rowery – mówi 
Agata Kalińska.

Od kilkunastu dni trwają 
zapisy na rajd. Osoby poniżej 
18 roku życia mogą zostać zgło-
szone jedynie przez rodziców. 
W rajdzie, na własnych rowe-

rach, mogą wziąć udział dzie-
ci powyżej 7 roku życia. Młod-
si jadą jedynie w charakterze 
pasażera. Dzieci do lat 14 mogą 
wziąć udział w rajdzie wyłącz-
nie pod opieką dorosłych. Kar-
ty zgłoszeń – oddzielna dla do-
rosłego i dziecka – dostępne są 
na miejskim portalu www.so-
chaczew.pl, stronie interneto-
wej www.mosir.sochaczew.pl 
oraz w sekretariacie Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji (ul. 
Olimpijska 3). Tam też należy 
składać (przesyłać pocztą) wy-
pełnione zgłoszenia. Lista chęt-
nych zostanie zamknięta 24 
kwietnia, o godz. 16.00. Do tego 
dnia zgłoszenia można także 
przesyłać drogą mailową na ad-
res mosir@mosir.sochaczew.pl

Głównymi organizatorami 
rajdu są burmistrz Piotr Osiec-
ki oraz Miejski Ośrodek Spor-
tu i Rekreacji w Sochaczewie, 
wspierani przez Sochaczewskie 
Centrum Kultury, Dragon Fight 
Club i Klub Wolontariuszy przy 
MOPS Sochaczew, Komendę 
Powiatową Policji oraz Szpital 
Powiatowy w Sochaczewie. 

VI Majowy Sochaczew-
ski Rajd Rowerowy jest jedną z 
cyklu imprez organizowanych 
w ramach jubileuszu 100-lecia 
odzyskania przez Polskę nie-
podległości na ziemi socha-
czewskiej. 

Otwieramy sezon rowerowy
Już po raz szósty mieszkańcy pojadą w Majowym Sochaczewskim Rajdzie Rowerowym. Peleton wyruszy 
w poniedziałek 1 maja o 10.00 z placu Kościuszki. Zapisy prowadzi Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji. 

6 kwietnia w Szkole Podsta-
wowej nr 1 z inicjatywy Klu-
bu Olimpijczyka „Jedynka” 
odbyła się siódma edycja Po-
wiatowego Konkursu Wie-
dzy o Olimpizmie i Sporcie. 
Największą wiedzą wykaza-
li się uczniowie Gimnazjum 
Powiatowego oraz Szkoły 
Podstawowej nr 4.

W rywalizacji wzięło udział 
13 szkół: siedem podstawó-
wek (SP 1, SP 2, SP 4, SP 6, 
SP 7, SP w Brochowie, SP 
w Kozłowie Szlacheckim) i 
sześć gimnazjów (Gimna-
zjum Powiatowe, Gim. 2, 
Gim. Iłów, Gim. Teresin, 
Gim 3, Gim. Kozłów  Szla-
checki). Uczniowie starto-

wali w konkursie w dwóch 
kategoriach: szkoły podsta-
wowe i gimnazja. W ciągu 
60 minut musieli rozwią-
zać test, składający się od-
powiednio z 40 i 50 pytań.

Po wysiłku umysłowym 
na uczestników czekał słod-

ki poczęstunek i niespo-
dzianka w postaci zajęć z 
Rafałem Podolewskim. Pro-
wadzący uczył młodzież 
gier i zabaw z różnych stron 
świata. Przez dwie godzi-
ny uczniowie poznali zasa-
dy takich gier jak: Speed-

minton, Łapacz, Dada Qiu, 
Pierścieniówka zarówno w 
teorii jak i w praktyce. 

Po zmaganiach spor-
towych, przyszedł czas na 
wręczenie pucharów, dyplo-
mów i nagród. Zwycięzcy 
otrzymali je z rąk dyrektor 

szkoły Małgorzaty Gorgis 
oraz naczelnik Wydziału 
Sportu i Organizacji Poza-
rządowych UM, Agaty Ka-
lińskiej. 

Pierwsze miejsce w ka-
tegorii starszej zdoby-
ło Gimnazjum Powiato-

we w Sochaczewie. Druga 
była sochaczewska „dwój-
ka”, trzecie miejsce przypa-
dło uczniom Gimnazjum w 
Teresinie. Wśród szkół pod-
stawowych zwyciężyła miej-
ska „czwórka”, drugie miej-
sce zajęła reprezentacja SP 
nr 2. O trzecie miejsce do-
grywały się chodakowska 
„siódemka” ze Szkołą Pod-
stawową nr 6. Miejsce na 
najniższym stopniu podium 
wywalczyli uczniowie SP 7.

Orga niz atorz y   kon-
kursu serdecznie dziękują 
sponsorom. Byli nimi: bur-
mistrz Piotr Osiecki, poseł 
Maciej Małecki, Polski Ko-
mitet Olimpijski, fi rmy Sa-
rens, Eco-Service, Bakoma.

Konkurs wiedzy olimpijskiej w Szkole Podstawowej nr 1

Zwycięskie reprezentacje Gimnazjum Powiatowego w Sochaczewie i Szkoły Podstawowej nr 4

WYDARZENIA
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Ania Karwan to wokalistka, 
kompozytorka i autorka tek-
stów. Szerokiej publiczności 
znana z VII edycji programu 
„� e Voice of Poland”, emi-
towanego jesienią 2016 roku 
na antenie TVP2. Po brawu-
rowym wykonaniu „Purple 
Rain” Prince’a podczas „prze-
słuchań w ciemno” tra?ła do 
drużyny Natalii Kukulskiej. 

Widzowie   telewizyjnej 
„dwójki” mogą oglądać woka-
listkę w serialu „Barwy szczę-
ścia”. Rola Uli została napisa-
na specjalnie z myślą o niej. W 
serialu wykorzystane zosta-
ły także autorskie kompozy-
cje Ani. Ponadto jej głos mo-
gliśmy słyszeć na ścieżkach 
dźwiękowych największych hi-
tów kinowych ostatnich lat, ta-
kich jak „Listy do M”, „Planeta 
Singli”, „Świadek Koronny”. W 
2015 roku wokalistka debiuto-
wała na słynnej Wembley Are-
na singlem „Nie idź”. Ania jest 
obecnie w trakcie nagrywa-
nia debiutanckiej płyty, na któ-
rej znajdzie się jedenaście autor-
skich piosenek.

Na pomysł zaproszenia 
artystki do Sochaczewa wpadł 
zespół Abstrakt. Wspólnie z 
SCK udało się zorganizować 
koncert w nietypowej formu-
le. Około 20 tancerzy z ju-
niorskiej i seniorskiej grupy 

Abstraktu zapewniło oprawę 
muzyczną do części piosenek, 
które można było usłyszeć 
podczas recitalu. Były to: „W 
prezencie”, „Aleja Gwiazd” i 
„Purple Rain”. Jak powiedzia-
ła nam instruktorka Abstrak-
tu Monika Osiecka-Jaworska, 
zespół chciałby, aby podob-
ne wydarzenia odbywały się 
regularnie. Młodzi tancerze 
mieliby możliwość doskona-
lenia umiejętności scenicz-
nych, a widzowie okazję do 
posłuchania gwiazdy dużego 
formatu.

Premierowy koncert 
Anny z pewnością uznać 
można za sukces. Formuła 
połączenia tańca nowocze-
snego z piosenkami śpiewa-
nymi na żywo, choć trudna w 
realizacji,  okazała się strza-
łem w dziesiątkę. Warto też 
podkreślić, że artystka, zna-
na ze swojej otwartości,  chęt-
nie wchodziła w interakcję z 
publicznością. Bezpośrednio 
po koncercie przeprowadzi-
liśmy z Anną Karwan krót-
ką rozmowę, którą publiku-
jemy obok.

Taneczny recital na scenie SCK
W chodakowskiej fi lii Sochaczewskiego Centrum Kultury na jednej scenie spotkali się Anna Karwan – wokalistka znana m. in. 
z „The Voice of Poland” oraz tancerze grupy Abstrakt. Utalentowana młodzież z sukcesem połączyła swoje siły z gwiazdą, dając show 
na najwyższym poziomie. Na koncert przyszli m.in. burmistrz Piotr Osiecki, dumni rodzice, dziadkowie i liczni przyjaciele Abstraktu.

Dążąc do realizacji marzeń
Jakie to uczucie, gdy śpie-
wa się mając za plecami 
taką taneczną energię?
Po raz pierwszy miałam w 
towarzyszącym zespole tyle 
osób i nie byli to muzycy. 
Wspólny występ  z Abstrak-
tem to dla mnie także po-
wrót do dzieciństwa, kiedy 
sama tańczyłam i marzyłam 
o tym, by zostać profesjonal-
ną tancerką. Wtedy nie przy-
puszczałam, że będę śpiewać. 
Z czasem moje plany uległy 
zmianie, muzyka zaczęła od-
grywać coraz większa rolę, 
jednak sentyment do tańca 
pozostał. Uważam, że zawsze 
trzeba walczyć o swoje ma-
rzenia, nawet jeżeli gdzieś po 
drodze one się zmieniają.

Stanisław Soyka, Moni-
ka Brodka, O.S.T.R – prze-
krój artystów, z którymi 
pani współpracowała, jest 
bardzo szeroki. W którym 
stylu muzycznym jest naj-
więcej Ani Karwan?
Do tej pory Ania Karwan 
bała się pokazać prawdziwą 
Anię Karwan (śmiech). Bra-
kowało mi pewności siebie, 
zastępowałam czyjś głos, a 
czasem byłam jedynie posta-
cią na scenie, która „robiła 
tłum”. Myślę, że współpraca 
z tymi wszystkimi artysta-

mi stanowiła dla mnie ol-
brzymią, cenną lekcję. Zro-
zumiałam, że dopiero kiedy 
uwierzę w siebie, będę mo-
gła występować i tworzyć na 
własne konto, przestanę być 
dziewczyną z chórków. Jeśli 
chodzi o artystów, o których 
pani pytała, to Stanisław 
Soyka jest dla mnie ikoną. Ze 
współpracy z Moniką Brod-
ką mam wspaniałe, pozy-
tywne wspomnienia z moich 
pierwszych kroków w bran-
ży muzycznej. Każda z tych 
postaci wywarła na mnie 
spory wpływ. Jednak teraz 
skupiam się na autorskich 
projektach i cieszę się, że za 
kilka miesięcy będę trzymać 
w rękach mój własny album.

Czyli do działania na wła-
sny rachunek trzeba w 
pewien sposób dojrzeć?
Myślę, że tak. Takie było 
też moje przesłanie dla wy-
stępujących ze mną mło-
dych tancerzy - trzeba dą-
żyć do realizacji zamierzeń 
i wyznaczać sobie odle-
głe cele. Aby dojść na naj-
wyższą górę, trzeba się z 
niej kilka razy ześlizgnąć, 
bo gdybyśmy doszli na nią 
za szybko, mogłoby oka-
zać się, że to wcale nie był 
nasz cel. Uważam, że praw-
dziwy smak sukcesu można 
poczuć tylko pokonując po 
drodze przeszkody. 

Dziękuję za rozmowę.

Od kwietnia do końca paź-
dziernika w Domu Urodzenia 
Fryderyka Chopina w czwart-
ki i piątki, o godzinie 12.00 
oraz 14.00, będzie można 
wysłuchać piętnastominuto-
wych prezentacji młodych, 
utalentowanych pianistów – 
uczniów szkół muzycznych, 
laureatów prestiżowych kon-
kursów. 

Młodzi artyści wykonywać 
będą dzieła Fryderyka Cho-
pina a także utwory grane 
przez twórcę i popularne w 
jego epoce.

Wstęp na Muzyczne Kwa-
dranse, połączony z oprowa-

dzaniem po wystawie, będzie 
możliwy w ramach biletu 
uprawniającego do zwiedza-
nia Domu Urodzenia Fryde-
ryka Chopina. W ramach bi-
letu wstępu do parku, goście 
będą mogli wysłuchać wystę-
pów młodych artystów wy-
łącznie w plenerze.

W kwietniu wystąpią:
12.04. i 13.04 – Elżbieta Ziarnik
19.04 i 20.04 – Jakub Leżohupski
26.04 i 27.04 – Mateusz Krzy-
żowski

Rezerwacje: zelazowawola.
rezerwacje@nifc.pl lub 

telefonicznie pod numerem 
(46) 863-33- 00.

Kwadranse MuzyczneMuzyka i teatr w kramnicach

W niedzielę 8 kwietnia, po 
świątecznej przerwie, powró-
ciły spotkania w ramach Arty-
stycznych Kramnic. Tym razem 
uczestniczące w projekcie dzie-
ci uczyły się czytania nut i obej-
rzały teatralne przedstawienie. 

Pierwszą część niedzielne-
go wydarzenia zorganizowali 
muzycy Marta Carillon i Ma-
rek Tomaszewski. Korzystają-
ce z przygotowanej przez siebie 
książki „Music Steps - Teoria 
muzyki dla Maluchów”, wpro-

wadzili dzieci w podstawy czy-
tania nut. Całość przebiegała w 
miłej atmosferze zabawy.

Elementem, który tradycyj-
nie już ściągnął do kramnic tłu-
my było przedstawienie teatral-
ne dla dzieci. Artyści Teatru 

pod Orzełkiem odegrali „Kukłę 
z wiejskiego podwórza”. Dzie-
ci miały okazję poznać ciekawe 
szczegóły z ludowych tradycji i 
wierzeń. Chętnie uczestniczy-
ły też w inscenizacji, kiedy tylko 
było to możliwe. (seb)

KULTURA
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Odzyskana w listopadzie 1918 
roku niepodległość jawi się dziś 
tylko chwilą, po której zapadła 
noc okupacji niemieckiej, sta-
linowskiego zniewolenia i sza-
re lata komunistycznej rzeczy-
wistości, które przed kościołem 
katolickim stawiały kolejne wy-
zwania. Ale czas poprzedzają-
cy tak ważny rok 1918, był tak 
samo istotnym okresem próby 
dla Kościoła katolickiego w Pol-
sce. Wielu kapłanów – patrio-
tów i bohaterów musiało pogo-
dzić swoją posługę z poczuciem 
przynależności do narodu pol-
skiego i miłością do ojczyzny. 

Przez cały czas trwania nie-
woli zaborcy zdawali sobie do-
skonale sprawę z przemożnego 
wpływu Kościoła na społeczeń-
stwo polskie i nieugięte jego sta-
nowisko. Nie mogąc go sobie 
podporządkować, posunęli się 
do licznych prześladowań i szy-
kan, konfi skat majątków ko-
ścielnych, kasat zakonów.

Dążenia niepodległościo-
we Polaków nie były również 
zrozumiałe w Stolicy Apostol-
skiej. Rzym, nie orientując się 
do końca w sytuacji Polski, ule-
gając zabiegom i naciskom mo-
carstw europejskich, potępiał 
zrywy powstańcze Polaków – 
zarówno insurekcję kościusz-
kowską, jak i powstanie listo-
padowe.

W takiej sytuacji księ-
ża, biskupi pozostawać będą w 
rozdarciu między lojalnością 
wobec Rzymu, miłością do oj-
czyzny i oczekiwaniami naro-
du, liczącego na Boże wsparcie 
w dążeniu do wolności.

Czas próby nastał już 29 
listopada 1830 r., kiedy upo-
mniano się zbrojnie o wolność 
ojczyzny.

Biskup krakowski Karol 
Skórkiewicz popierał entuzja-
stycznie powstanie listopado-
we (za co po jego upadku zo-
stał skazany na wygnanie do 

Opawy na Śląsku). Co więcej, 
biskupi, jako senatorowie Kró-
lestwa Polskiego, podpisali akt 
detronizacji cara Mikołaja I. W 
armii powstańczej służyło 340 
księży, zakonników i klery-
ków, w tym 145 kapelanów. Ich 
szczególnym zadaniem było 
podtrzymywanie woli wal-
ki. Najsłynniejszym kapela-
nem powstania listopadowego 
był ks. Adam Loga, który wziął 
udział w bitwie pod Grocho-
wem ubrany w czarną sutan-
nę, przykrytą komżą, ze stułą 
na szyi, a na piersiach ze szka-
plerzem. Wołał: „Bracia, za 
wiarę i ojczyznę, za Boga i wol-
ność, dzisiaj zginąć lub zwycię-
żyć trzeba!” Ks. Loga zginął w 
bitwie pod Szawlami, do końca 
podgrzewając w powstańcach 
ducha walki.

Upadek powstania był dla 
Polaków potężnym ciosem, 
który jednak nie zdołał złamać 
ich ducha. 

W 1836 roku powstaje w 
Paryżu Zgromadzenie Zmar-
twychwstania Pana Naszego Je-
zusa Chrystusa, założone przez 
byłych powstańców: o. Piotra 
Semenenkę i o. Hieronima Kaj-
siewicza. Zmartwychwstań-
cy odegrali niebagatelną rolę w 
życiu religijnym polskiej emi-
gracji. Zajęli się pracą w para-
fi ach oraz prowadzeniem szkół 
i internatów dla chłopców. W 

czasie rozbiorów byli swoisty-
mi łącznikami pomiędzy pol-
skim duchowieństwem a Sto-
licą Apostolską, informując 
kolejnych papieży o prześlado-
waniach Kościoła na ziemiach 
polskich. Pod wpływem o. Se-
menenki w 1891 siostra Celina 
Borzęcka, wraz z córką Jadwi-
gą Borzęcką, otwierają w Kę-
tach pierwszy dom sióstr zmar-
twychwstanek, które do dziś 
obecne są w naszej parafi i i w 
samym Sochaczewie.

O. Hieronim Kajsiewicz 
opiekował się w Rzymie Zgro-
madzeniem Sióstr Niepoka-
lanego Poczęcia NMP, zało-
żonym w Rzymie (1854-1857) 
z inicjatywy Józefy Karskiej i 
Marceliny Darowskiej. 

Niezależnie od ośrodka 
zmartwychwstańczego po-
wstały nazaretanki, założone 
w Rzymie przez pochodzącą 
z naszej diecezji, z Roszkowej 
Woli koło Rawy Mazowiec-
kiej, Franciszkę Siedliską. W 
kraju pod zaborami powstali 
albertyni i albertynki, na czele 
z charyzmatycznym b. Alber-
tem Adamem Chmielowskim. 
Już jako młody, dwudziestolet-
ni człowiek, zaangażował się 
w działalność konspiracyjną, 
odbywając powstańczy szlak 
bojowy w roku 1864. Szlak 
ten kosztował go utratę nogi. 
Wrażliwość religijną wykształ-

ciły w nim studia malarskie, 
w wyniku których powsta-
je słynny obraz „Ecce Homo”, 
„Oto człowiek”, przedstawia-
jący ubiczowanego Chrystusa 
(kopię obrazu można zobaczyć 
w naszej diecezji w niedalekim 
Karwowie, w kościele pod we-
zwaniem św. brata Alberta). 
Chmielowski wstępuje następ-
nie do zakonu franciszkanów. 
Jego poświęcenie dla biednych 
i bezdomnych było absolut-
ne, by być jak najbliżej swoich 
podopiecznych, zamieszkuje z 
nimi w przytułku.

Podobnym   życiorysem 
mógł się szczycić działający 
głównie we Lwowie ks. Zyg-
munt Gorazdowski, również 
powstaniec i również beaty-
fi kowany - założyciel zako-
nu michaelitów, michaelitek 
oraz józefi tek, posługujących 
w sierocińcach, ochronkach i 
przytułkach, organizator licz-
nych domów pomocy, tanich 
kuchni, Zakładu Dzieciątka 
Jezus dla samotnych matek, 
dzięki któremu udało się ura-
tować od śmierci około 3000 
dzieci, a także bardzo wie-
lu innych podobnych placó-
wek. Ze względu na działal-
ność, już za życia obwołano 
go ojcem ubogich, apostołem 
Bożego Miłosierdzia. Ogrom-
ne były zasługi dla biednych i 
chorych wielu innych założo-
nych wówczas stowarzyszeń 
zakonnych, do których nale-
ży dodać: służebniczki (zało-
żone przez Edmunda Boja-
nowskiego), pasterki (p. Marię 
Karłowską); oraz ruch hono-
racki obejmujący aż 22 zgro-
madzenia bezhabitowe, które, 
powstając w okresie prześla-
dowań i kasat zakonów, mia-
ły możliwość działania bez-
pośrednio u potrzebujących. 
Trudno oszacować ileż urato-
wanych żywotów kryło się za 
tą działalnością!

Kapłani w dziele wolności
Parafi a św. Wawrzyńca włączyła się w miejskie obchody 100-lecia odzyskania niepodległości. 
Aż do listopada, w każdy pierwszy poniedziałek miesiąca, będą się tam odbywać rocznicowe koncerty 
i wykłady. Pierwszy z nich: „Sumienie niezwyciężonego narodu – wybitne postacie Kościoła 
katolickiego a wierność Bogu i Ojczyźnie”, wygłoszony został 2 kwietnia przez Radosława Jarosińskiego. 
Poniżej publikujemy jego pierwszą część. Kolejną wydrukujemy w następnym wydaniu „ZS”.

W Szkole Podstawowej nr 2 
odbyło się uroczyste podsu-
mowanie III edycji Powiato-
wego Konkursu Literackiego 
„List do…” organizowanego 
przez nauczycieli języka pol-
skiego z tej szkoły. 

Kolejny raz  zmagania konkur-
sowe cieszyły się dużym zain-
teresowaniem. Wzięli w nim 
udział uczniowie z ośmiu szkół 
podstawowych: z Giżyc, Tere-
sina, Wyczółek, Kozłowa Bi-
skupiego oraz sochaczewskich 
podstawówek nr 2, 3, 4 i 6. Te-
goroczny konkurs wiązał się te-
matycznie z obchodami stu-
lecia odzyskania przez Polskę 
niepodległości. Uczestnicy z 
klas IV-VII mieli za zadanie na-
pisać list do bliskiej osoby po-
święcony roli ojczyzny w życiu 
człowieka, pojęciu i roli patrio-
tyzmu dawniej i dziś. 

Prace pokazały, że młode 
pokolenie szanuje i kocha swoją 
ojczyznę, zna świetnie jej historię 
oraz bohaterów, którzy przele-
wali krew, abyśmy dziś mogli żyć 
w bezpiecznym kraju, podziwiać 
jego piękno i cieszyć się spokoj-
nym życiem. Okazuje się, że dla 
uczniów szkół podstawowych oj-
czyzna, honor, poświęcenie, pa-
triotyzm to nie są puste słowa.

Po krótkim powitaniu za-
proszonych gości przez dy-

rektora Dariusza Kosińskiego, 
widzowie obejrzeli program 
artystyczny związany z setną 
rocznicą odzyskania przez Pol-
skę niepodległości w wykona-
niu uczniów klasy VIIa oraz 
chóru szkolnego. Chwilę potem 
nastąpiło rozdanie pamiątko-
wych dyplomów i nagród auto-
rom najciekawszych listów.

I miejsce - Bartosz Czułek, 
Szkoła Podstawowa w Kozło-
wie Biskupim

II miejsce - Aleksandra 
Adamczyk, Szkoła Podstawo-
wa nr 6

III miejsce - Michalina Go-
sik, Szkoła Podstawowa nr 3, 
oraz  Lena Mikulska, Szkoła 
Podstawowa nr 2

Wyróżnienia otrzyma-
li: Karolina Baranowska (Wy-
czółki), Julia Kuzińska (SP nr 4), 
Mikołaj Wierzbicki (Teresin), 
Agnieszka Piątkowska (Giżyce) 
i Julia Kajak (SP nr 2).

Organizatorzy konkursu 
dziękują burmistrzowi Socha-
czewa i radzie rodziców z SP nr 
2 za pomoc w zakupie nagród 
książkowych dla laureatów a 
także Agnieszce Domańskiej, 
Dariuszowi Kosińskiemu i Ka-
tarzynie Milczarek za oprawę 
słowno-muzyczną i plastyczną 
uroczystości.

Patriotyczne „Listy 
do…” nagrodzone

Cykl prelekcji zainaugurował wykład Radosława Jarosińskiego
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Zespół Szkół im. Stefana 
Kardynała Wyszyńskiego 
w Teresinie ogłosił konkurs 
na plakat  „Wielcy kreatorzy 
niepodległej Polski”. Kon-
kurs polega na zaprojekto-
waniu i wykonaniu plaka-
tu, który będzie w ciekawy, 
inspirujący sposób nawią-
zywał do 100 rocznicy od-
zyskania przez Polskę nie-
podległości oraz do tytułu 
konkursu.

Do udziału organizato-
rzy zapraszają młodzież z 
siódmych klas szkół podsta-
wowych, gimnazjów i szkół 
ponadpodstawowych. Pra-
ce należy dostarczać do 27 
kwietnia  do Zespołu Szkół 
im. Prymasa Tysiąclecia Ste-
fana Kardynała Wyszyńskie-
go (al. XX-lecia 12, 96-515 Te-
resin), z dopiskiem „Konkurs 
na plakat”. Uroczyste podsu-
mowanie i wręczenie nagród 
odbędzie się 29 maja.

Z kolei do 14 maja można 
nadsyłać prace na XIII kon-
kurs fotografi czny „Najpięk-
niejsza jest moja mała Ojczy-
zna”, którego organizatorem, 
oprócz starostwa i Powiato-
wego Zespołu Edukacji w So-
chaczewie, jest Zespół Szkół 
Rolnicze Centrum Kształce-
nia Ustawicznego.

Tegoroczna edycja kon-
kursu w głównej mierze po-
święcona jest obchodom 
100-lecia odzyskania niepod-
ległości przez Polskę i zakła-
da wyjątkowo dwie kategorie. 
Pierwsza, jak w każdej edycji, 
ma prezentować naturę: kra-
jobraz, fl orę, faunę. W drugiej 
młodzi autorzy mają poka-
zywać drogi Polaków do nie-
podległości, jej symbole, takie 
jak barwy narodowe, fl aga, 
godło czy motywy, miejsca 
związane z walką o wolność. 
Mogą to być zdjęcia ilustru-
jące cmentarze, pomniki, ka-
pliczki, uroczystości upamięt-
niające wydarzenia związane 

z historią walk o niepodle-
głość na terenie powiatu so-
chaczewskiego. Do konkursu, 
którego rozstrzygnięcie ma się 
odbyć w czerwcu, zaprosze-
ni są uczniowie klas VII szkół 
podstawowych, klas II i III 
gimnazjum oraz szkół ponad-
gimnazjalnych.

5 czerwca o godzinie 9.00 
w parku im. I. W. Garbolew-
skiego wystartuje gra miejska 
dla młodzieży, której orga-
nizatorem jest Zespół Szkół 
Centrum Kształcenia Prak-
tycznego w Sochaczewie.

Zabawa zostanie prze-
prowadzona na terenie So-
chaczewa, udział w niej 
mogą wziąć uczniowie szkół 
ponadpodstawowych oraz 
uczniowie szkół podstawo-
wych - od 14. do 16. roku ży-
cia, z terenu powiatu socha-
czewskiego.

Uczestnicy, z planem w 
ręku, będą musieli odnaleźć 
kolejne zagadkowe miejsca, 
a na końcu z zebranych ele-
mentów ułożyć mapę z 1918 
r. Gra ma pogłębić wiedzę 
młodzieży o historii Socha-
czewa, zapoznać z ciekawy-
mi i zabytkowymi miejsca-

mi naszego miasta. Zwycięży 
zespół, który łącznie otrzyma 
największą liczbę punktów.

Zespół Szkół Ogólno-
kształcących w Sochaczewie 
zachęca natomiast do udzia-
łu w konkursie recytatorskim 
pod hasłem: „Wolności pra-
gnę ponad wszystko!” (Le-
opold Staff ). Odbędzie się on 
22 i 23 października.

R e c y t o w a n e    p r z e z 
uczestników teksty mają 
uwzględniać   tematykę idei 
wolności, jako wartości uni-
wersalnej: osobistej, poli-
tycznej, fi lozofi cznej. W kon-
kursie mogą wziąć udział 
uczniowie 7 i 8 klasy szko-
ły podstawowej, uczniowie 
gimnazjum oraz szkół po-
nadgimnazjalnych. Każdy 
uczestnik musi przygotować 
jeden wiersz lub fragment 
prozy - czas recytacji do 
trzech minut. Jedna szko-
ła może zgłosić do konkur-
su nie więcej niż 3 uczniów. 
Konkurs odbędzie się w sie-
dzibie LO w Sochaczewie, a 
uczestników należy zgłaszać 
do 28 września.

Powiatowy Turniej Spor-
towy Piłki Ręcznej chłopców 

i dziewcząt organizowany 
we współpracy z gminą Iłów 
i Szkołą Podstawową nr 1 w 
Sochaczewie kończy niepod-
ległościowe propozycje sta-
rostwa. Impreza organizo-
wana po raz piąty, odbędzie 
się 8 i 9 listopada.

Organizatorzy zaprasza-
ją do udziału młodzież ze 
szkół podstawowych, wśród 
których chcą propagować 
zdrowy, aktywny styl życia, 
popularyzować piłkę ręcz-
ną, zachęcić do integracji 
społecznej w przeddzień tak 
ważnej rocznicy. Rozgryw-
ki dziewcząt odbędą się w 
sali gimnastycznej Szkoły 
Podstawowej nr 1 w Socha-
czewie 9 listopada. Chłop-
cy zagrają 8 listopada w hali 
sportowej w Iłowie.

Regulaminy,   formula-
rze zgłoszeniowe dotyczące 
wszystkich wydarzeń są do-
stępne na stronie interneto-
wej Starostwa Powiatowego 
w Sochaczewie www.powiat-
sochaczew.pl w zakładce 
„konkursy” lub u bezpośred-
nich organizatorów.

Opracowała 
Jolanta Sosnowska

Miejski logotyp w central-
nym punkcie zawiera wzór 
orła z 1919 r. Otoczony 
jest on kotylionem. Całość 
utrzymana jest w kolorysty-
ce czerwono-biało-szarej. 

Co do samego wzoru orła, 
to jego grafi czna forma od-
powiada tej, przyjętej w 
pierwszych miesiącach po 
odzyskaniu niepodległości. 
Ogłoszono wtedy  konkurs 
„dla artystów polskich” na 
wzór herbu państwowe-
go. Ostatecznie, nie czeka-
jąc na rozstrzygnięcie tego 
konkursu, który nie przy-
niósł interesujących projek-
tów, rząd zgłosił do Sejmu 
Ustawodawczego wniosek 
w sprawie godeł i barw na-
rodowych. Postanowiono, 
że Polska po 123 latach nie-
woli ma odzyskać godło po-
dobne do tego, które straciła 
w okresie rozbiorów.

Główną inspiracją dla 
projektantów   pierwszego 
herbu państwowego odro-

dzonej Rzeczypospolitej z 
1919 roku został więc wca-
le nie orzeł piastowski czy 
renesansowy, ale klasycy-
styczny z 2. połowy XVIII 
wieku. Rysunek orła z 1919 
roku był zapewne dzie-
łem zbiorowym, w które-
go powstaniu brali udział 
Jan Skotnicki, znany ma-
larz Józef Mehoff er i histo-
ryk Stanisław Łoza. Autorzy 
tego herbu celowo nawiązali 
do stylizacji z końca XVIII 
i początku XIX wieku na 
znak ciągłości polskiej pań-
stwowości.

Z kolei mak jest między-
narodowym symbolem święta 
obchodzonego 11 listopada w 
krajach Wspólnoty Narodów. 
11 listopada nazywany jest 
także Dniem Maku (ang. Pop-
py Day) z uwagi na zwyczaj no-
szenia w tym dniu sztucznych 
maków przypiętych do ubra-
nia na znak pamięci o pole-
głych żołnierzach.

opr. ap 
(na podstawie orlidom.pl)

Powiat na stulecie
Konkurs na plakat, gra miejska, rozgrywki sportowe, konkursy fotografi czny 
i recytatorski to propozycje powiatowych szkół średnich na obchody stulecia naszej 
niepodległości. Zgłoszenia do pierwszego z konkursów można nadsyłać do 27 kwietnia.

Sochaczewskie 
logo obchodów
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Dzień ludzi dotkniętych au-
tyzmem przypada 2 kwietnia. 
Celem tego święta jest pod-
noszenie społecznej świado-
mości na temat zaburzenia 
uznanego przez ONZ za je-
den z najpoważniejszych pro-
blemów zdrowotnych świata. 
Szacuje się, że 1 procent osób 
w naszym społeczeństwie ma 
zaburzenia autystyczne. Soli-
darność z nimi wyraziło Miej-
skie Przedszkole nr 4, które 
zorganizowało dni otwarte dla 
rodziców dzieci dotkniętych 
autyzmem oraz wiele atrakcji 
dla swych podopiecznych. 

- Nasze przedszkole każ-
dego roku w szczególny spo-
sób obchodzi Światowy 

Dzień Świadomości Auty-
zmu. Jako placówka integra-
cyjna pełnimy bowiem opie-
kę nad dziećmi dotkniętymi 
autyzmem. Obecnie w na-
szym przedszkolu jest około 
20 wychowanków z zaburze-
niami rozwoju. To także dni 
otwarte w naszym przed-
szkolu, dla rodziców, któ-
rzy chcą od przyszłego roku 
szkolnego zapisać dzieci do 
nas – mówi dyrektor Miej-
skiego Przedszkola nr 4 z 
Oddziałami Integracyjny-
mi, Monika Radwańska-Ko-
mosa. 

Dyżury pełnili pedagodzy 
specjalni, terapeuci zajęć rucho-
wych, psycholog społeczny, lo-
gopeda. Rodzice mogli zasię-
gnąć u nich specjalistycznych 
porad. Odbył się też wykład 

dietetyczki Beaty Mońki doty-
czący prawidłowego odżywia-
nia dzieci z autyzmem. 

Maluchy w przedszkolu też 
miały wiele frajdy. Przyjechał 
do nich Klaun Kluseczek ze 
swoją magiczną walizką i mnó-
stwem wspaniałych sztuczek. 
Dzielne przedszkolaki odważ-
nie asystowały iluzjoniście. Była 
też zumba dla dzieci i rodzi-
ców. Dla odważnych przygoto-

wano z kolei krąg sensoryczny. 
Każdy, kto wkroczył na ścieżkę, 
mógł doświadczyć jak postrze-
ga świat dziecko z autyzmem.

Finałem przedszkolnych 
obchodów Światowego Dnia 
Świadomości Autyzmu był 
wspólny przemarsz ubranych 
w błękity dzieci osiedlowymi 
uliczkami Boryszewa, a ostat-
nim akcentem - pamiątkowe 
zdjęcie wykonane z drona. 

Pomagają poznać 
i zrozumieć autyzm
Aby okazać solidarność, ubrali się w odcienie błękitu. Był pokaz magicznych sztuczek, 
zumba i wspólny przemarsz ulicami miasta. 4 i 5 kwietnia w Miejskim Przedszkolu 
nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi obchodzono Światowy Dzień Świadomości Autyzmu.

„Wierszyki bez muzyki w 
tle” to tytuł świeżutkiego 
jeszcze tomiku poetyckie-
go Tomasza Sieczkowskie-
go. Autor jest rodowitym 
sochaczewianinem,   któ-
ry osiadł w Augustowie. 
Wkrótce będziemy mieli 
okazję spotkać się z poetą. 
23 kwietnia Miejska Biblio-
teka Publiczna zaprasza na 
jego wieczór autorski. 

Tomik Sieczkowskiego wy-
dał drukiem Staromiejski 
Dom Kultury w Warsza-
wie. Autor był członkiem 
tamtejszego klubu literac-
kiego, z którym związał się 
w połowie lat 80., mieszka-
jąc przez kilka lat w War-
szawie.  W tym czasie jego 
wiersze znalazły się w kil-
ku almanachach i zeszytach 
poetyckich. - Wspólnie z 
przyjaciółmi podjąłem rów-
nież próbę stworzenia przy 
SDK pisma krytyczno-lite-
rackiego w ofi cjalnym obie-
gu, ale pod nieliterackim ty-
tułem „Strefa Bezatomowa”, 
w skrócie „SB” - mówi To-
masz Sieczkowski. - Próba 
zakończyła się niepowodze-
niem, to znaczy zakazem 
druku przez cenzurę.

Po założeniu rodziny, 
mieszkając jeszcze w War-
szawie, rozpoczął praktykę 
u rzemieślników zajmują-
cych się renowacją starych 
mebli. Od 1991 mieszka w 
Augustowie na Podlasiu, 
gdzie przez 25 lat zarabiał 
na życie jako renowator i 
antykwariusz. W kręgu za-

interesowań poety, obok li-
teratury, pozostaje najnow-
sza fi lozofi a i mechanika 
kwantowa. 

W twórczości Sieczkow-
skiego znajdziemy przykła-
dy poezji konkretnej, której 
próby tworzenia autor po-
dejmował już we wczesnej 
młodości i której doskonałe 
przykłady znajdziemy w to-
miku „Wierszyki bez muzy-
ki w tle”. Poezja konkretna, 
inaczej wizualna, to zaba-
wa słowem, literą, znakiem. 
To tworzenie fabuły, emocji 
czy doznań estetycznych za 
pomocą wizualnego ukła-
du liter i znaków. Wydaje 
się, że Tomasz Sieczkowski 
w tej dziedzinie czuje się do-
skonale, o czym miłośnicy 
poezji będą się mogli prze-
konać podczas spotkania au-
torskiego 23 kwietnia o go-
dzinie 17:00 w kramnicach. 
A tymczasem „Wierszyki 
bez muzyki w tle” są już do-
stępne w bibliotece miejskiej. 

Jolanta Sosnowska

Wierszyki Sieczkowskiego

Tuż przed świętami odbyło 
się kolejne spotkanie Dysku-
syjnego Klubu Książki. Tym 
razem czytelnicy rozmawiali o 
książce Dominika Rettingera 
„Wiara i tron: święty Wojciech 
i początki Polski”.

To czas, gdy „na królewskich 
dworach i w biskupich pała-
cach toczyła się brutalna walka 
o wpływy, a wszystkie ścieżki 
politycznych intryg zbiegają się 
w Rzymie. Rosnący w siłę  ksią-
żę Bolesław zapłaci każdą cenę, 
aby dołączyć do grona poma-
zańców. Na dworze w Gnieź-
nie pojawia się uciekinier z Pra-
gi, niemile widziany w Rzymie, 
biskup o germańskim imieniu 

Adalbert. Wiara tego tajemni-
czego mnicha jest gorąca, serce 
szczere, a odwaga zadziwia naj-
lepszych piastowskich wojów. 
Jego wielkie ewangeliczne dzieło 
okaże się samobójczą misją, któ-
ra zapewni Chrobremu koronę.”

Na następne spotkanie 
DKK zaprasza 30 kwietnia. 
Tego dnia odbędzie się dysku-
sja na temat książki Ilony Wi-
śniewskiej „Hen. Na północy 
Norwegii”.

Od świętego Wojciecha 
do norweskich fi ordów

Państwowa Szkoła Mu-
zyczna I i II stopnia w So-
chaczewie ogłosiła zapisy 
dzieci i młodzieży na rok 
szkolny  2018/2019.  Za-
interesowani   osobiście 
mogą przekonać się, jak 
pracuje szkoła, co oferu-
je kandydatom, do jakich 
projektów muzycznych i 
artystycznych   zaprasza 
swych podopiecznych. 

W tym celu 21 i 28 kwiet-
nia w PSM odbędą się zaję-
cia informacyjno-przygoto-
wawcze: w godz. 10.00-11.00 
(dla dzieci w wieku 6-8 lat) 
i 11.00-12.00 (dzieci od 9 
lat i starsze). Dodatkowo 12 

maja w południe szkoła za-
prasza dzieci i rodziców na 
Dzień Otwarty.

Sochaczewska PSM to 
niemal 300 uczniów. Kształ-
cą się w niej głównie dzie-
ci z miasta, ale jest też wie-
lu uczniów z powiatu i spoza 
niego, a niektórzy dojeżdżają 
na zajęcia nawet 30-40 km. I 
to kilka razy w tygodniu.

W nowym roku szkol-
nym PSM kształcić będzie 
dzieci w cyklu 6-letnim i 
4-letnim. O przyjęcie do kla-
sy pierwszej cyklu sześciolet-
niego mogą ubiegać się kan-
dydaci, którzy w tym roku 
kończą co najmniej 6 lat oraz 
nie więcej niż 10 lat. Do wy-

boru mają: fortepian, akor-
deon, skrzypce, wioloncze-
lę, gitarę i instrumenty dęte.  
Z kolei o przyjęcie do klasy 
pierwszej cyklu czteroletnie-
go mogą ubiegać się kandy-
daci w wieku 8-16 lat. Mogą 
oni wybierać między akorde-
onem, obojem, fl etem, klar-
netem, puzonem, trąbką,  
gitarą, kontrabasem, wiolon-
czelą i perkusją. Zgłoszenia 
chętnych, do 8 maja, przyj-
muje sekretariat szkoły. Prze-
słuchania kandydatów odbę-
dą się 14 maja o godz. 16.00. 

Od lat w PSM muzycznie 
kształci się także młodzież. O 
przyjęcie do klasy pierwszej 
szkoły II stopnia mogą ubie-

gać się kandydaci w wieku 11 
-23 lata, na których czekają 
skrzypce, altówka, kontrabas, 
wiolonczela, gitara, fortepian, 
akordeon, fl et, klarnet, sakso-
fon, trąbka, puzon i perkusja. 
Zgłoszenia chętnych do klas 
młodzieżowych do 6 czerwca 
przyjmuje sekretariat szko-
ły. Przesłuchania kandyda-
tów odbędą się 12 czerwca o 
godz. 16.00.

Wszystko na temat nabo-
ru, szczegółowe wymagania, 
wzory wniosków można po-
brać ze strony internetowej 
szkoły:   psmsochaczew.we-
ebly.com, bądź otrzymać w 
sekretariacie PSM.

(daw)

Ruszył nabór do szkoły muzycznej

Książkę Tomasza Sieczkowskiego 
można już wypożyczyć w naszej 
miejskiej bibliotece 
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„Chopin” zyskał nową pra-
cownię do języka niemiec-
kiego. Stało się to za sprawą 
projektu ”Deutsch hat Klasse” 
prowadzonego w gimnazjum. 
Sala zupełnie zmieniła swój 
wygląd i teraz zachęca do na-
uki.

- Zdecydowaliśmy się na pro-
jekt po to, aby naszym uczniom, 
jak i nam, nauczycielom, praco-
wało się dobrze. Klasa przed 
rozpoczęciem projektu nie 
wyglądała zachęcająco. W tej 
brzydkiej i smutnej sali ucznio-
wie nie mieli ochoty się uczyć 
- mówią nauczycielki j. nie-
mieckiego  Adrianna Marzec i 
Wioletta Żak–Błasiak. 

Po remoncie to się zmieni-
ło. Uczniowie chętniej przycho-
dzą na lekcje, są zmotywowani 
do nauki, tym bardziej, że pod-
czas projektu mogli wspólnie 
podejmować decyzje. Teraz ich 
klasa jest najładniejsza w szkole, 
a oni troszczą się o nią. 

- Lekcje języka niemieckiego 
w nowej sali to w tej chwili sama 
przyjemność. Dzięki odpowied-
niemu ustawieniu stolików, czu-
jemy się jak z rodziną przy wspól-
nym stole. Lekcje są prowadzone 
w bardziej interesujący sposób. 
Wykorzystujemy każdy element 
wprowadzony czy umieszczo-
ny w naszej klasie. Uczymy się z 
prac i plakatów przez nas przygo-
towanych - przekonują ucznio-
wie IIIb gimnazjum. 

Jednak sami na pewno nie 
daliby rady. Opiekunki projek-
tu Adrianna Marzec i Wioletta 
Żak – Błasiak dziękują rodzicom 
uczniów klasy IIIB gimnazjum 
za wsparcie fi nansowe oraz za za-
kupienie do nowej sali rzutnika i 
ekranu, tablicy korkowej, kontak-
tów, gniazdek, białych nakładek 
na parapety. Dziękują także kla-
sie IIc, która wniosła swój wkład 
fi nansowy w przedsięwzięcie. 
Podziękowania za pomoc należą 
się również radzie rodziców oraz 
dyrektorowi szkoły. (sos)

Od połowy marca podopieczni 
„trójki” korzystają z nowocze-
snego zestawu złożonego z ta-
blicy interaktywnej, laptopa, 
projektora i głośników stereo. 
Jego wartość to 7 tys. zł . Zakup 
ten nie byłby możliwy bez rodzi-
ców. Został on bowiem w całości 
pokryty ze środków pochodzą-
cych ze zbiórek  prowadzonych 
podczas rodzinnych pikników 
odbywających się w przedszkolu. 

Jak powiedziała nam p.o. dy-
rektora Justyna Sadowska-Kieł-
basińska, tablica stanowi nie-
ocenioną pomoc dydaktyczną, 
która wspomaga nie tylko pracę 
nauczycieli, ale przede wszyst-

kim rozwija procesy poznaw-
cze u dzieci oraz stymuluje ich 
rozwój intelektualny. Tablica 
pozwala, dzięki zakupionym 
zestawom gier i zabaw eduka-
cyjnych, rozwijać u dzieci spo-
strzegawczość i logiczne myśle-
nie. Zajęcia z wykorzystaniem 
nowego sprzętu kształtują po-
mysłowość i wyobraźnię. 

- Dzieci w nowoczesnej for-
mie uczą się umiejętności ma-
tematycznych,   rozróżniania 
kolorów, kształtów, liczb, wiel-
kości, kierunków itp. Nie wy-
obrażamy sobie, że w dobie tak 
ogromnego postępu technolo-
gicznego, mogłoby u nas jej nie 
być - mówi pani dyrektor (ap). 

Klasa jak nowa 

Tablica interaktywna 
w przedszkolu nr 3

Pomysł jej utworzenia naro-
dził się w głowach nauczy-
cielek przedszkola, którym 
zamarzyło się miejsce, gdzie 
każde dziecko będzie mogło 
uczyć się, tworzyć i działać w 
atmosferze wolnej od kryty-
cyzmu, porównań i nacisku 
do osiągania sukcesu. Ta-
kie środowisko sprzyja roz-
wojowi inteligencji. Opraco-
wany został plan działania 
zatwierdzony przez Kurato-
rium Oświaty w Warszawie. 
Jego autorkami były Ewa 
Brylska, Bożena Jakubowska 
i Lidia Obrębska. Rada Ro-
dziców pomysł zatwierdziła, 
wsparła fi nansowo i można 
było zacząć działać. Za zgro-
madzone pieniądze kupiono 
pierwsze zabawki, gry i po-
moce dydaktyczne, basen z 
piłeczkami, ciastolinę, pia-
sek kinetyczny. Rodzice na 
bieżąco wspierali rozwój sali 
zmysłów, dodając od siebie 
różnorodne pomoce. 

Przełomowym wyda-
rzeniem dla rozwoju sali był 
udział w konkursie „We-
del. Od serca”, do które-
go przedszkole przystąpi-
ło za namową Aleksandry 
Rączki, mamy Ani z „Pro-
myków”. Zaproponowa-
ła napisanie innowacyjne-
go projektu, dzięki któremu 
możliwe było pozyskanie 
pomocy dydaktycznych. A 
wszystkim marzyła się ta-

blica multimedialna do na-
uczania dzieci mądrego 
korzystania z technologii 
komputerowych. Ale trud-
no jest uczyć bez nowocze-
snych narzędzi. Tata Ani i 
Lidia Obrębska napisali pro-

jekt i okazało się, że zdobył 
główną nagrodę w wysoko-
ści 5000 zł. Pieniądze prze-
znaczono na zakup sprzę-
tu: tablicy multimedialnej z 
oprogramowaniem oraz do-
posażenie sali zmysłów. 

Współpraca z radą ro-
dziców okazała się jeszcze 
skuteczniejsza, gdy trzeba 
było otrzymany sprzęt za-
montować i skonfi gurować, 
uprzednio doprowadzając 
Internet do sali zmysłów. 
Dzięki bezinteresownej po-
mocy i pracy kilkorga spo-
łeczników okazało się, że 
to siedemdziesięcioletnie 
przedszkole wkroczyło w 
XXI wiek. Ostatnio dzieci 
otrzymały kolejny prezent 
od dobrych ludzi – nowy 
komputer z bezprzewodo-
wą klawiaturą niezbędny do 
obsługi sprzętu. 

Dziękujemy wszyst-
kim osobom i fi rmom za-
angażowanym w ten pro-
jekt za twórczą inspirację 
do działania, pomoc w za-
kupie wyposażenia sali, 
opiekę techniczną. Na-
sze podziękowania kieru-
jemy przede wszystkim do 
fi rm Wedel (sponsor pro-
jektu „Od serca”) i Aminex 
(fundator komputera do ob-
sługi tablicy multimedial-
nej), Aleksandry i Arka-
diusza Rączków, Jarosława 
Stuczyńskiego, Lidii Obręb-
skiej, nauczycieli z naszego 
przedszkola, rady rodziców, 
a także byłej i obecnej dy-
rektorki przedszkola.

Społeczność Miejskiego 
Przedszkola nr 6 

Przedszkole XXI wieku
Miejskie Przedszkole nr 6 zajmuje niewiele ponad połowę budynku powstałego w latach 50. ubiegłego 
wieku. Uczęszcza do niego 175 dzieci w wieku od 3 do 6 lat, które uczą się poznawać świat w siedmiu 
grupach. Od innych przedszkoli chodakowską „szóstkę” odróżnia szczególne miejsce zwane salą zmysłów. 

Uczniowie ZS CKP w Socha-
czewie zostali zaproszeni 
do obejrzenia i poznania 
zakładu MFO S.A. Mło-
dzież powitali i oprowa-
dzali po fi rmie absolwenci 
„osiemdziesiątki”: Konrad 
Sobański (starszy inspek-
tor ds. BHP) oraz Mariusz 
R oznowsk i   ( k ierow ni k 
produkcji).

Pierwszym miejscem, które 
uczniowie mogli zobaczyć, 
była hala, w której znajdu-
je się strefa magazynowa-
nia kręgów a także maszy-
na do cięcia wzdłużnego. 
Składowane były tam zwo-
je blachy o średnicy 1,25-
1,80 m i wadze około 11-24 

ton. Następnie zaprezen-
towano proces cięcia krąż-
ków blachy na odpowied-
nie szerokości. Co ciekawe, 
taka ilość materiału zosta-
ła przecięta na cztery róż-
ne szerokości i zwinięta w 
ciągu 10 minut. Ucznio-
wie mogli również zoba-
czyć proces ustawienia ma-
szyny do pracy. Kolejnym 
punktem zwiedzania była 
linia produkcyjną kształto-
wania profi li zamkniętych, 
spawania wzdłużnego i na-
kładania warstwy cynku 
na profi l, który po wyjściu 
z maszyny jest odcinany 
na określoną długość. Cały 
proces odbywa się w pełni 
automatycznie. 

Współpraca „osiemdziesiątki” z MFO owocuje



Kramnice Miejskie po raz ko-
lejny wypełniły się miłośnika-
mi dobrej muzyki, zaprezen-
towanej w ramach Saloniku 
Muzyczno-Literackiego So-
chaczewskiego Centrum Kul-
tury. 6 kwietnia ze swoim 
recitalem „Miłość” wystąpi-
ła Marta Carillon. Artystka 
zaśpiewała w towarzystwie 
dwójki utalentowanych mu-
zyków: Katarzyny Orlińskiej i 
Marka Tomaszewskiego.

Marta Carillon to bar-
dzo doświadczona   woka-
listka, która wielokrotnie 
występowała poza granica-
mi naszego kraju (Londyn, 
Lizbona, Berlin). W Socha-
czewie zaprezentowała mu-
zykę głównie ze swojego au-
torskiego albumu „Flying in 
silence”. U jej boku zagrali: 
sochaczewianka Kataryna 
Orlińska i saksofonista Ma-
rek Tomaszewski. 

Carillon swoimi kompo-
zycjami zachwyciła licznie 
zgromadzoną tego wieczoru w 
kramnicach publiczność. Sły-
chać było, że artystka każde-
mu z utworów oddała kawałek 
swojego serca. Śpiewa głównie 
o miłości, bo, jak twierdzi, to 
właśnie ona jest motorem na-
pędowym naszego życia i jego 

główną wartością. Po piąt-
kowym koncercie nie sposób 
było się z nią nie zgodzić. So-
chaczewian urzekły nie tylko 
piękne miłosne kompozycje i 
ich stylowa oprawa muzyczna, 
ale też ciepła, bardzo miła at-
mosfera, którą artyści zapew-
nili w trakcie recitalu. Mar-
ta Carillon dodatkowo ujęła 

wszystkich swoją skromno-
ścią i serdecznością, którą oka-
zała gościom saloniku rów-
nież po koncercie. Chętnie ze 
wszystkimi rozmawiała i roz-
dawała autografy. Kilka osób 
otrzymało od wokalistki de-
dykację na płycie, która będzie 
miłą pamiątką po tym wyjąt-
kowym, miłosnym recitalu.

Sochaczew 
Niepodległej

Spektakl w odcinkach

Miłość według Carillon
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W Sochaczewskim Cen-
trum Kultury trwają przy-
gotowania do festiwalu 
„Sochaczew Niepodległej”. 
Jednym z głównych punk-
tów programu jest musi-
cal zatytułowany „I iskra 
tylko”. O artystycznej wi-
zji tego spektaklu opowia-
da reżyser i autor scenariu-
sza Dawid Żakowski:

- Musical „I iskra tylko” 
tematycznie ściśle będzie 
nawiązywał do obchodów 
setnej rocznicy odzyskania 
przez Polskę niepodległo-
ści. Będzie to taka metafo-
ryczna podróż w czasie od 
momentu rozbiorów nasze-
go kraju aż do współczesno-
ści. Scenariusz spektaklu w 
dużej mierze oparty jest na 
utworach A. Mickiewicza, 
S. Wyspiańskiego i S. Że-
romskiego, tylko że w zu-
pełnie nowej, zaskakującej 
formule.

Uniwersa lna,   dobrze 
znana wszystkim histo-
ria Polski zostanie przefi l-
trowana przez nasz lokalny 
aspekt. Bardzo mi zależa-
ło, żeby było to dzieło arty-
styczne z otwartą formułą, 

tak żeby mieszkańcy Socha-
czewa również mieli możli-
wość uczestniczenia w nim. 
Musical zaprezentujemy na 
scenie letniej Sochaczew-
skiego Centrum Kultury w 
Boryszewie. Będzie miał on 
jednak nie tylko sceniczny, 
ale i plenerowy charakter. 
Chcemy, żeby teren wokół 
sceny był żywą instalacją, w 
której swój udział będą mie-
li również widzowie. Pre-
zentacja spektaklu w otwar-
tej przestrzeni publicznej 
ma na celu zaangażowanie 
publiczności w całe nasze 
widowisko, w niewymuszo-
nej formie. Ideą jest dialog, 
przebywanie we wspólnej 
przestrzeni. 

Wraz ze wszystkimi 
współtwórcami musicalu „I 
iskra tylko” zapraszam na 
premierę 26 maja do Socha-
czewskiego Centrum Kul-
tury przy ul. 15 Sierpnia 83. 
Zachęcam też do aktywne-
go udziału w naszym wido-
wisku. Liczę, że tego dnia 
nastąpi wspólny rezonans 
pomiędzy   uczestnikami 
spektaklu a widzami - do-
daje reżyser. 

Sochaczewskie Centrum Kul-
tury zaprasza do obejrzenia no-
wej produkcji Teatru Maska 
– serialu teatralnego, którego 
pierwszy odcinek zatytułowany 
jest „Dybuk”. Premiera odbę-
dzie się w sobotę 14 kwietnia o 
godz. 18.00 w SCK przy ul. Że-
romskiego 8. Reżyserem spek-
taklu jest Dawid Żakowski.

„Dybuk” nawiązuje do 
znanej w Sochaczewie histo-
rii związanej z dziewczynką, 
posiadającą   nadprzyrodzo-
ne umiejętności. W domu, w 
którym mieszkała działy się 
„dziwne rzeczy”, przemiesz-
czały się tu przedmioty, sły-
chać było stukanie i niepokoją-
ce głosy. Wszystkie te zdarzenia 
zaczęły się pojawiać po śmierci 
ojca dziewczynki. Sugerowano, 
że to jego duch nawiedza dom i 
kieruje ciałem córki. 

„Stąd właśnie tytuł spekta-
klu. Dybuk to w folklorze ży-
dowskim zjawisko zawładnię-
cia ciałem żywego człowieka 
przez ducha zmarłej osoby, z 
powodu niemożności pogodze-
nia się z rozstaniem. Dybuk to 
również tytuł dramatu Szymo-
na Anskiego z 1914 roku, któ-
ry stał się jedną z inspiracji do 
stworzenia naszego spektaklu. 

Główna bohaterka przedsta-
wienia Joanna S. jest ucieleśnie-
niem zbiorowych lęków i obaw 
wobec irracjonalnych zjawisk 
i zachowań” – mówi autor sce-
nariusza i reżyser spektaklu Da-
wid Żakowski.

Tematyka „Dybuka” jest 
wielowarstwowa i oparta na 
analogiach. W odniesieniu do 
dramatu Szymona Anskiego 

poszukuje analogii ze współcze-
snością. Spektakl tworzony jest 
przez młodych sochaczewskich 
aktorów i to oni, w odniesieniu 
do historii Asi, stawiają funda-
mentalne pytania. Czym jest 
norma i kto wyznacza jej grani-
ce? Co nas kształtuje? Czym jest 
edukacja? Jaki wpływ na rozwój 
mają nowe media i presja oto-
czenia? Reżyser wraz z aktora-
mi wnika w strukturę normal-
ności, próbując ją zdefi niować. 
Tylko czy to w ogóle jest moż-
liwe? Na to i inne pytania mają 
szansę odpowiedzieć sobie sami 
widzowie, którzy obejrzą spek-
takl „Dybuk”. Zapraszamy.

„DYBUK”
Bilety w cenie: 10 zł do nabycia 
w sekretariacie SCK przy ul. 
Żeromskiego 8. Kasa czynna 
jest w godzinach 10.00 - 14.00.
tel. (46) 862-25-02

Ż
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W sobotni wieczór 28 kwietnia 
w Klubie Kontrast w Sochaczew-
skim Centrum Kultury przy ul. 
15 Sierpnia 83 odbędzie się ko-
lejny Filmowy Jam Session. Tym 
razem wyświetlony zostanie fi lm 
pt.„Generał” z 1926 roku. W roli 
głównej Buster Keaton.

„Generał” to komedia na-
wiązująca do wojny secesyj-
nej w Stanach Zjednoczo-
nych. Tematyka wojenna, 
ale ujęta w lekkiej, komedio-
wej formie. Nie zabraknie też 
wątków miłosnych. Film wy-
produkowany został z du-
żym jak na tamte czasy roz-
machem. W produkcji wzięły 
udział setki statystów, a sce-

ny kaskaderskie, mimo upły-
wu wielu lat, nadal robią duże 
wrażenie. 

Równie dobre wrażenie 
robi muzyka przygotowana 
na ten wieczór. Zagrają: Ma-
rek Chrzan (gitara), Jarek 
Modrzejewski (kontrabas), 
Ireneusz Wasilewski (gitara/
efekty), Łukasz Rogowiecki 
(klawisze) i Gamid Ibadullay-
ev (perkusja). Muzycy zagra-
ją w nieco zmienionym skła-
dzie. Wśród instrumentów 
po raz pierwszy pojawi się 
kontrabas, którego brzmie-
nie nada nowy charakter mu-
zycznej oprawie fi lmu. Wstęp 
wolny. Zapraszamy.

Wyrecytowały finał

Sobotni wieczór z KADETE

Generał w niemym kinie
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Weekend w Kontraście

Klub Kontrast mieszczą-
cy się w Sochaczewskim 
Centrum Kultury przy ul. 
15 Sierpnia 83, ma już sta-
łe grono bywalców, które 
z tygodnia na tydzień po-
większa się o nowe osoby. 
Sochaczewian przyciąga do 
klubu zarówno dobra mu-
zyka jak i ciepły, przyjem-
ny klimat tego miejsca. W 
sobotę 7 kwietnia nie za-
brakło ani jednego ani dru-
giego. 

Na scenie Klubu Kon-
trast zaprezentował się ze-
spół KADETE z Warsza-
wy w składzie: Krzysztof 
Dębiński (piano, keybo-
ards), Remigiusz Orzeszko 
(kontrabas) i Witold Chro-
miński (perkusja). Pano-
wie zagrali świetny jaz-
zowy koncert. Ich występ 
pełen był solowych popisów 
instrumentalnych, sowi-
cie nagradzanych brawami 
przez „kontrastowiczów”. 
Zespół planuje pod ko-
niec roku wydanie debiu-
tanckiej płyty i niewyklu-

czone, że zaprezentują swój 
autorski repertuar na kolej-
nym klubowym koncercie 
w Sochaczewskim Centrum 
Kultury. Muzycy zagra-
li w naszym mieście po raz 
pierwszy, ale jak mówili po 
koncercie, z chęcią zagrają 
w Klubie Kontrast raz jesz-
cze.

„Kontrastowe” koncerty 
pokazują, że jazz to gatunek 
wyjątkowo doceniany przez 
sochaczewską publiczność. 
Po każdym sobotnim kon-
cercie w klubie padają pyta-
nia, czy następnym razem też 
będzie można posłuchać jaz-
zu. Dodać trzeba, że zawsze 
jest to jazz na wysokim po-
ziomie, a wstęp na koncerty 
jest bezpłatny. 

Zapraszamy do śledze-
nie strony internetowej So-
chaczewskiego   Centrum 
Kultury oraz zaglądania na 
fanpage Klubu Kontrast na 
facebooku, gdzie na bieżą-
co podawane są informacje 
na temat najbliższych kon-
certów.

Zbliża się fi nał Konkursu Re-
cytatorskiego „Warszawska 
Syrenka”, adresowanego do 
uczniów szkół podstawowych 
i gimnazjów. 4 kwietnia, w 
ramach eliminacji miejsko-
-gminnych w Sochaczew-
skim Centrum Kultury przy 
ul. Żeromskiego 8, odbył się 
XXXVIII Mały Konkurs Re-
cytatorski. Był to ostatni etap 
przed fi nałem w Warszawie. 

Jury w składzie: Katarzy-
na Majchrzak – polonista, 
Dawid Żakowski – aktor, re-
żyser, instruktor teatralny 
i Jolanta Kawczyńska – in-
struktor artystyczny teatru 
amatorskiego, po wysłucha-
niu wszystkich recytatorów, 
przyznało nagrody i wyróż-
nienia w czterech katego-
riach. Kategoria: klasy 0-III 
- nagroda: Lena Kopowicz 
ze Szkoły Podstawowej nr 3 
w Sochaczewie; wyróżnie-
nia: Victoria Krupa, Michał 
Marciniak, Kalina Staszew-
ska i Zuzanna Gajewska. Ka-
tegoria: klasy IV-VI – nagro-
da: Maria Mleczko ze Szkoły 
Podstawowej nr 4; wyróż-
nienia: Dawid Błaszczyk, Ja-
kub Jeznach, Michalina Go-
sik. Kategoria: klasy VII-VIII 
– wyróżnienia: Jagoda Kasza 
i Kamil Sztabert. Kategoria: 
gimnazjum – nagroda: Karo-
lina Goźlińska i Julia Rumiń-
ska; wyróżnienia: Agnieszka 

Adamiak i Konrad Szymań-
ski.

Członkowie komisji z 
uznaniem wypowiadali się na 
temat nagrodzonych interpre-
tacji wierszy. Podkreślali wy-
soki poziom konkursu, ale też 
zachęcali, żeby w przyszło-
ści uczestnicy sięgali po mniej 
znane utwory. Zdaniem ju-
rorów warto, żeby w konkur-
sach prezentowana była bar-
dziej różnorodna poezja. 

W trakcie obrad komi-
sji na scenie wystąpił Teatr 
Maska pod opieką artystycz-
ną Dawida Żakowskiego. 
Aktorzy zaprezentowali ko-
laż tekstów klasyków pol-
skiej literatury m.in. Ada-
ma Mickiewicza, Juliusza 
Słowackiego i Hanny Krall. 
Było to czytanie performa-
tywne pt. „Prekursorzy Nie-
podległości” w bardzo nie-
codziennym, zaskakującym 
wydaniu. Dla recytatorów 
biorących udział w konkursie 
był to przykład, że literaturę 
klasyczną można przedsta-
wić w każdej formie, trzeba 
mieć tylko na to pomysł. 

Zwyciężczynie elimina-
cji miejsko-gminnych wezmą 
udział w fi nale Konkursu Re-
cytatorskiego „Warszawska 
Syrenka”, który odbędzie się 
w Centrum Promocji Kultu-
ry Praga-Południe. Życzymy 
powodzenia w fi nale.
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W   tegorocznym   konkursie 
wzięło udział trzydziestu trzech 
studentów, którzy podzieleni na 
zespoły złożyli w sumie piętna-
ście prac projektowych. 

- Chodziło nam o uzyska-
nie najlepszej pod względem 
urbanistycznym, funkcjonal-
nym i estetycznym koncepcji ar-
chitektonicznej remontu, ada-
ptacji, rozbudowy, ewentualnie 
odtworzenia obiektów i zespo-
łu obiektów budowlanych waż-
nych dla naszej społeczności lo-
kalnej. Kilku autorom udało się 
to znakomicie – mówi koor-
dynator konkursu z ramienia 
miasta, wiceburmistrz Dariusz 
Dobrowolski.

13 kwietnia o 13.00 w 
kramnicach miejskich pozna-
my nazwiska laureatów, bur-
mistrz wręczy im nagrody i 
otwarta zostanie wystawa po-
konkursowa.   Wizualizacje 
można będzie oglądać w patio 
kramnic przez kilka tygodni. 
Oczywiście wstęp na wystawę 
będzie bezpłatny.

Zanim jednak zacznie-
my szerzej pisać o nagrodzo-
nych projektach, warto przypo-
mnieć, że współpraca ratusza i 
politechniki trwa od kilkuna-
stu lat, a ubiegłoroczny konkurs 
także zaowocował wieloma nie-
zwykle ciekawymi pomysłami. 
Na łamach „Ziemi Sochaczew-
skiej” prezentowaliśmy nagro-
dzone projekty – prócz jedne-
go. To wyróżniona przez jury 
propozycja Ewy Czaplińskiej, 
aby dawne zabudowania go-
spodarskie dworu Garbolew-

skich przekształcić w Centrum 
Samorozwoju. Miałyby w nim 
działać m.in. pracownie kowal-
ska, ceramiki, krawiecka, rzeź-
biarska, malarska, kosmetycz-
na, ciemnia fotografi czna oraz 
sklep z artykułami plastyczny-
mi. Całość uzupełniałby nie-
wielki hotel. 

Dwór w Czerwonce, wsi 
włączonej w granice miasta w 
1946 roku, znany też jako dwór 
Garbolewskich, to jeden z naj-
piękniejszych zabytków So-
chaczewa. Powstał około roku 
1800 dla rodziny Błeszyńskich. 
W kolejnych latach jego wła-
ścicielami byli m.in. marszałek 
powiatu błońskiego Jan Nepo-
mucen Toczyski i dowódca puł-
ku piechoty liniowej Wielkiego 
Księcia Michała Augustyn Ra-
dwan. Od 1855 roku majątek 
był w posiadaniu rodziny Gar-
bolewskich. W czasie II woj-
ny światowej dwór zajęli Niem-
cy i to stąd generał Erich von 
dem Bach dowodził działania-
mi wojsk przeciwko powstań-
czej Warszawie. W roku 1945 
majątek rozparcelowano, a jej 
dziedziczka Halina Garbolew-

ska została zmuszona do opusz-
czenia miasta. Dzisiaj w domu 
Garbolewskich mieści się szko-
ła muzyczna. 

Integralną częścią dawne-
go majątku, przeciętego teraz 
na pół ulicą Głowackiego, były 
dwa obiekty będące przedmio-
tem opracowania – to spichlerz 
i obora. Zostały one wybudo-
wane w drugiej połowie XIX 
w. jako budynki wchodzące w 
skład regularnego czworoboku 
zabudowań gospodarczych. 

Spichlerz jest budynkiem 
piętrowym z użytkowym pod-
daszem. To jedno duże po-
mieszczenie z ośmioma drew-
nianymi fi larami (część do 
wymiany) ustawionymi w 
dwóch rzędach, wspierający-
mi drewniany strop. Zbudowa-
ny został z cegły. Budynek jest 

w stanie dobrym, ma solidne 
ściany bez pęknięć, wymaga-
jące jednak uzupełnienia ubyt-
ków tynków i osuszenia. Z ko-
lei obora zbudowana jest z cegły 
i kamienia. Podzielona zosta-
ła na pięć pomieszczeń, każde z 
osobnym wejściem z zewnątrz. 
Obydwa budynki zachowały się 
w stosunkowo dobrym stanie. 

Jak czytamy w opracowa-
niu Ewy Czaplińskiej, nasze 
miasto cierpi na brak przestrze-
ni służącej sochaczewianom, 
dlatego projekt Centrum Sa-
morozwoju zakłada stworze-
nie miejsca pozwalającego nam 
spędzać wolny czas na rozwija-
niu swoich zainteresowań. W 
dawnych budynkach gospo-
darczych miałyby działać pra-
cownie artystyczne i sklep pla-
styczny.

„Coraz więcej osób, zarów-
no w średnim wieku jak i mło-
dych, znajduje swoje hobby i re-
alizuje marzenia niezwiązane z 
pracą zawodową. W Sochacze-
wie brak jednak miejsca służą-
cego do rozwijania swoich pa-
sji. Centrum Samorozwoju ma 
zapewnić profesjonalną prze-
strzeń pozwalającą na organi-
zację warsztatów jednorazo-
wych i cyklicznych oraz pracę 
w trybie otwartej pracowni”. 
Jak przekonuje autorka, z terenu 
korzystać będą m.in. uczniowie 
dwóch pobliskich szkół oraz 
znajdującej się w parku szko-
ły muzycznej, a „liczną grupą 
będą też mieszkańcy otacza-
jącej teren rozległej zabudowy 
mieszkaniowej oraz odwiedza-
jący park. Bliskość miasta i ota-
czająca zieleń sprawiają, że teren 
idealnie nadaje się na miejsce 
zarówno do pracy jak i spędza-
nia wolnego czasu”. Na działal-
ność Centrum ma zarabiać to-
warzyszący   zabudowaniom 
hotel. Pozwoli on także na orga-
nizację kursów weekendowych 
i wakacyjnych, ściągnie do mia-
sta gości spoza Sochaczewa. 

Ponieważ budynki mają 
wartość historyczną, autorka 
podkreśla, że istotnym czynni-
kiem przy kształtowaniu bry-
ły obiektu będzie umiejętne 
powiązanie starej zabudowy 
z nowymi strukturami. „Ko-
nieczne będzie zastosowanie 
estetyki współgrającej z istnie-
jącą oraz projektowanie z uwa-
gą i szacunkiem dla historycz-
nych budynków”. Zakres prac, 
związanych z ich przystosowa-
niem do nowoczesnej funkcji, 
byłby duży. Przyszły właściciel 
musiałby m.in. doświetlić prze-
strzeń i część historycznych wy-
pełnień kamiennych zastąpić 
szkłem, dodać okna w dachu, 
wymienić zniszczoną stolar-
kę okienną i drzwiową, zadbać 
o stropy, wymienić pokrycia 
dachowe.  Działka i budyn-
ki są obecnie własnością Sta-
rostwa Powiatowego w Socha-
czewie. W miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzen-
nego teren  jest przeznaczony 
pod wielofunkcyjną zabudowę 
usługową, co idealnie wpisuje 
się w zamierzenia autorki kon-
cepcji. 

Tak architekci widzą nasze miasto
Kilka miesięcy temu burmistrz Sochaczewa, we współpracy z Wydziałem Architektury Politechniki Warszawskiej, ogłosił konkurs na najlepszy projekt 
rewaloryzacji zabytkowej zabudowy Sochaczewa. Studenci mieli nakreślić wizje zagospodarowania czterech obiektów - biurowca dawnych zakładów 
CHZWCH „CHEMITEX”, Muzeum Kolei Wąskotorowej, zabudowań pofolwarcznych przy ul. Głowackiego oraz dworu w Chodakowie przy ul. Hotelowej.
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Pierwszy mecz rozegrały w 
piątek szóstego kwietnia w 
hali MOSiR. Rozpoczęły o 
dość nietypowej godzinie, bo 
o 13.00. Z trybuny dopingo-
wało tenisistki zaledwie sześć 
osób. Rywalem SKTS była 
ostatnia w tabeli drużyna 
ATS Białystok. Było to szyb-
kie i jednostronne spotkanie. 
Gospodynie nie straciły w 
nim żadnego seta, rozstrzy-
gając mecz na swoją korzyść 
w niespełna godzinę. 

Mecz z Optimą Lublin 
miał się odbyć na wyjeź-
dzie. Jednakże z powodu 
niedostępności hali druży-
na z Lublina zgodziła się go 
zagrać w Sochaczewie, w so-
botę siódmego kwietnia. W 
pierwszym pojedynku Mag-

dalena Sikorska po czte-
rech setach pokonała Dong 
Rui Fang. Do remisu w me-
czu doprowadziła Katarzy-
na Grzybowska-Franc, bez 
większych kłopotów wy-
grywając z Ukrainką Nata-
lyą Aleksyeyenko. Grająca 
pierwszy sezon w barwach 

SKTS, Julia Ślązak poczyni-
ła ogromne postępy. Kolejny 
raz udowodniła swoją klasę, 
ogrywając w trzech partiach 
Karolinę Lalak. Trzeci, zwy-
cięski punkt dla sochaczew-
skiej drużyny zdobyła Ka-
tarzyna Grzybowska-Franc. 
Magdalenie Sikorskiej udało 

się urwać liderce SKTS tylko 
jednego seta.

Niestety, w tym roku so-
chaczewski zespół nie zdo-
będzie medalu mistrzostw 
Polski, do czego już nas 
przyzwyczaił. Po 18 me-
czach rundy zasadniczej 
SKTS zakończył sezon na 
piątym miejscu. Teraz za-
wodniczki skupią się na tur-
niejach   indywidualnych. 
Kolejny sezon Ekstraklasy 
Kobiet rozpocznie się jesie-
nią. Czy do tego czasu coś 
zmieni się w klubie Broni-
sława Gawrylczyka? Moż-
liwe, że do składu dołączy 
kolejna Chinka. Jaki będzie 
skład na przyszły sezon? 
Tego dowiemy się pod ko-
niec wakacji.

TENIS STOŁOWY KARATE

PIŁKA NOŻNA

JUDO

KOSZYKÓWKA

Wygrały na pocieszenie
Zakończyła się runda zasadnicza tegorocznego sezonu Ekstraklasy Kobiet. Niestety 
drużyna Sochaczewskiego Klubu Tenisa Stołowego już wcześniej straciła szansę, aby 
znaleźć się w najlepszej czwórce i walczyć o medale mistrzostw Polski. Mimo to ping-
pongistki nie poddały się i odniosły zwycięstwa w dwóch ostatnich spotkaniach.

SKTS Sochaczew - ATS Białystok 3:0
Katarzyna Grzybowska-Franc - Gabriela Dyszkiewicz 3:0 
(11:3, 11:3, 11:4)
Dong Rui Fang - Monika Leonowicz 3:0 (11:8, 11:6, 11:3)
Julia Ślązak - Monika Tereszkiewicz 3:0 (11:8, 11:2, 11:4) 
KTS OPTIMA Lublin - SKTS Sochaczew 1:3
Magdalena Sikorska - Dong Rui Fang 3:1 
(11:5, 11:6, 6:11, 11:9) 
Natalya Aleksyeyenko - Katarzyna Grzybowska-Franc 0:3 
(2:11, 6:11, 8:11) 
Karolina Lalak - Julia Ślązak 0:3 (6:11, 9:11, 8:11) 
Magdalena Sikorska - Katarzyna Grzybowska-Franc 1:3 
(5:11, 11:7, 7:11, 8:11) 

Tabela Ekstraklasy Kobiet
1. KTS Tarnobrzeg 36 54:4

2. AZS UE Wrocław 30 46:23

3. Bebetto Częstochowa 24 42:23

4. Polmlek Lidzbark Warmiński 22 42:36

5. SKTS Sochaczew 20 40:31
6. GLKS Nadarzyn 18 33:33

7. Bronowianka Kraków 16 30:38

8. Optima Lublin 10 27:43

9. Hals Warszawa 4 15:49

10. ATS Białystok 0 5:54

27 marca w hali MOSiR przy 
ul. Kusocińskiego odbyła 
się ósma edycja Szkolnych 
Mistrzostw Sochaczewa w 
Trio-basket. Na parkiecie 
rywalizowało siedem żeń-
skich i jedenaście męskich 
drużyn z trzech sochaczew-
skich szkół średnich. 

Organizatorem zawodów już 
tradycyjnie był Zespół Szkół 
Centrum Kształcenia Prak-
tycznego. Zarówno w rywaliza-
cji dziewcząt jak i chłopaków, to 
ekipy „gospodarzy” sięgnęły po 
zwycięstwo. Wiele emocji było 
zwłaszcza w fi nale dziewczyn. 
Atomówki z „Osiemdziesiątki” 
dopiero po dogrywce pokonały 
jednym punktem „Ogrodnicz-

ki”. Ekipa chłopaków z „Osiem-
dziesiaki” ograła z kolei w fi nale 
pierwszy zespół „Ogrodnika” 9:4

Uczestnicy   zawodów 
dwukrotnie mogli obej-
rzeć występ cheerleaderek 
z „Osiemdziesiątki”, prowa-
dzonych przez Ewę Chaber. 

Z pewnością był to miły dla 
oka przerywnik sportowej 
rywalizacji.

Kolejność VIII Szkolnych 

Mistrzostw Sochaczewa
Dziewczęta
1.Atomówki (ZSCKP): Edyta Przyłoga, Wiktoria 
Niemiec, Aleksandra Nowakowska

2.Ogrodnik (ZSRCKU): Daria Rudnicka, Natalia 
Szewczyk, Aneta Drabińska, Karolina Białogłowa

3.Chopin IV (ZSO): Magdalena Barlak, Ola 
Bednarska, Wiktoria Giersz, Paulina Rutkowska

4.H2O (ZSCKP): Martyna Wróbel, Patrycja Wołek, 
Aleksandra Zawadzka

5.Chopin I (ZSO): Daria Jaworska, Natalia 
Szewczyk, Gabriela Maciejewska

6.Chopin III (ZSO): Kinga Tonderska, Michalina 
Labus, Krystyna Szwarc, Ola Fortuna

7.Chopin II (ZSO): Agnieszka Sikora, Karolina 
Włodarska, Julia Dobrzyńska, Alicja Majorek

Chłopcy
1.Emeryci (ZSCKP): Konrad Stańczak, 
Dominik Walicki, Karol Kaźmierczak, Mateusz 
Targaszewski

2.Ogrodnik I (ZSRCKU): Marcel Górecki, Adam 
Zwierz, Hubert Duda

3.Gim 1 (ZSO): Oskar Orlicki, Kacper Dąbrowski, 
Wiktor Michurski, Aleksander Pawłowski

4.Renciści (ZSCKP): Mateusz Karasek, Jan 
Pabiańczyk, Sebastian Szymerski, Przemysław 
Rogowiecki

5.ZSO (ZSO): Mikołaj Martinek, Adam Kajdas, 
Radosław Grefkowicz, Grzegorz Ciesielski

6.Aslany (ZSCKP): Mateusz Kosiorek, Jakub 
Godosz, Michał Myczka, Mateusz Gołębiowski

7.Ogrodnik II (ZSRCKU): Konrad Olejnik, Kamil 
Zdzieszyński, Piotr Kosiecz, Marcin Kuciński

8.Gim2 (ZSO): Igor Szatkowski, Szymon 
Stachlewski, Kuba Teodorowicz, Paweł Marciniak

9.Obojętni (ZSCKP „80” Garbolewski): Jakub 
Wasielewski, Karol Siejka, Jakub Rojek, Marcin 
Hutorowicz

10.Vibovit (ZSCKP): Kuba Kobierecki, Dawid 
Sobieszek, Adrian Strycharski, Dawid Łażewski

11.Gim3 (ZSO): Patryk Gałka, Michał Maik, Michał 
Wieczorek, Artur Link

Osiemnaście drużyn w turnieju szkolnego basketu
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17 marca w hali MOSiR przy 
ul. Kusocińskiego odbył się 
II Otwarty Turniej Karate 
KUMA-DE o puchar burmi-
strza Sochaczewa. Głównym 
organizatorem   zawodów 
była Mazowiecka Szkoła 
Walk KUMA-DE. 

Rywalizowało 85 zawodników 
i zawodniczek z pięciu klubów. 
Rozegrano turnieje w konku-
rencjach: Kodachi (walka mięk-
kim mieczem do trzech punk-
tów), Kata (walka z cieniem), 
Kumite (starcie dwóch przeciw-
ników), Kihon (techniki pod-
stawowe).

Zawodnicy,   trenowa-
ni przez Piotra Słabego, preze-
sa Mazowieckiej Szkoły Walk 
KUMA-DE, wywalczyli w su-
mie 15 medali, zajmując tym 
samym pierwsze miejsce w kla-

syfi kacji klubowej. Dodatkowo 
najlepszymi zawodnikami tur-
nieju wybrano reprezentantów 
gospodarzy - Lenę Sałacińską i 
Filipa Komendarka.
Medaliści KUMA-DE:
Kodachi
Złote medale: Bartosz Sałaciński (2005-2003), 
Robert Kowalski (2008-2006)

Srebrne medale: Mateusz Jakubowski 
(2008-2006), Wiktoria Ciura (2011-2009) 

Brązowe medale: Szymon Jakubowski 
(2011-2009), Martyna Gmurek (2011-2009)

Kata
Srebrny medal: Robert Kowalski (2008-2006), 
Brązowe medale: Martyna Gmurek (2011-2009), 
Mateusz Jakubowski (2008-2006), Filip 
Komendarek 2011-2009)

Kumite
Złoty medal: Filip Komendarek (2011- 2009)
Kihon
Złote medale: Lena Sałacińska (2011-2009), Filip 
Komendarek (2011-2009)

Srebrny medal: Szymon Jakubowski (2011-2009)
Brązowy medal: Cezary Kowalski (2011-2009)

15 medali gospodarzy

Zderzyły się dwa Orkany
Seniorzy KS Orkan Sochaczew wygrali na wyjeździe w pierwszym 
meczu rundy wiosennej w płockiej B-klasie z Orkanem Lelice 6:2 
(3:2). Po dwie bramki dla sochaczewskiej drużyny zdobyli Mariusz 
Mamcarz i Przemysław Bardziński, po jednym trafi eniu dołożyli 
Kamil Dłutek i Adrian Rzeźniczek.

Trening z olimpijczykiem
29 i 30 kwietnia dwunastu zawodników UKS Orkan-Ju-
do Sochaczew trenowało na drugiej edycji Olimpic Camp 
- Gwiazdy Igrzysk. Zajęcia prowadził Amerykanin Travis 
Stevens, wicemistrz olimpijski z Rio de Janeiro. Zawodni-
cy Orkana uczestniczyli w czterech treningach z mistrzem, 
który pokazał im swoje techniki. 
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Drużyna sochaczewskiego 
Orkana przeszła od począt-
ku tego roku ogromną me-
tamorfozę. Mecze Orkana 
są transmitowane na żywo 
przez internet, realizowane 
przez profesjonalna ekipę te-
lewizyną. Organizowane są 
konferencje prasowe. Mena-
ger klubu i jednocześnie ka-
pitan pierwszego zespołu, 
Maciej Brażuk, pozyskał wie-
lu sponsorów. Wśród part-
nerów Orkana są właściciel 
marki Żywiec Zdrój, wyszu-
kiwarka internetowa PanWy-
bierak.pl oraz fi rma Gardenia. 
Sponsorem tytularnym jest 
z kolei fi rma Whizz. Sponso-
rem głównym rugbistów nie-
zmiennie pozostaje miasto 
Sochaczew, które w tym roku 
wsparło klub kwotą ponad 
300 tysięcy złotych. 

Promocja i organizacja na 
najwyższym poziomie to nie 
wszystko. W składzie pojawi-
ło się też wiele nowych twa-
rzy. W Orkanie gra obecnie 
trzech Gruzinów: Givii Be-
rieshvili, Jahanatan Paata-
shvili i Sandro Jelia. Drugą 
linię młyna sochaczewskiej 
drużyny wzmocnił też Pa-
weł Poniatowski. Okienko 
transferowe trwa do końca 
kwietnia. Działacze Orkana 
zapowiadają jeszcze nowe-
go zawodnika z Afryki, któ-
ry powinien w najbliższych 
dniach dołączyć do zespołu. 

Orkan rozpoczął sezon 
w sobotę 31 kwietnia, od 
meczu na wyjeździe z Arką 
Gdynia. Początek spotkania 
zdominowali gospodarze, 
którzy wyszli na 20-punkto-
we prowadzenie. Jednak so-
chaczewianie jeszcze przed 
przerwą zdobyli trzy przyło-
żenia. Od drużyny z Pomo-
rza dzielił ich jeden punkt. 
Niestety, w drugiej części 
spotkania drużyny już nie 
punktowały. Mecz zakoń-
czył się na korzyść gospo-
darzy, a szkoda, bo zwycię-
stwo było w zasięgu Orkana. 
Sochaczewianie muszą się 
zadowolić defensywnym 
punktem bonusowym. Re-
wanż zapowiada się bardzo 
emocjonująco. Szkoda tak-
że urazów, które przytrafi -

ły się zawodnikom Orkana 
w meczu z Arką. Kontuzje 
na kilka tygodni wykluczyły 
Tomasza Gasika oraz Jaha-
natana Paatashviliego.

Pierwszy mecz w sezonie 
przed własną publicznością 
miał być wielkim wydarze-
niem. Kibice dopisali, na me-
czu z Master Pharmem poja-
wiło się na trybunach blisko 
tysiąc osób. Sobota z rugby 
rozpoczęła się od meczu eli-
minacyjnego do mistrzostw 
Polski juniorów. Orkan po-
konał Budowlanych Lublin 
38:3. Tuż przed wielkim me-
czem odbył się pokazowy tre-
ning żeńskiej drużyny Tygry-
sic.

Rugbiści podczas wyda-
rzenia wspierali leczenie cho-
rego 7-letniego Bartka Sal-
wy. Bartek, czy jak wolą o 
nim mówić rodzice – „Buś”, 
ma mózgowe porażenie dzie-
cięce – nie mówi, nie chodzi, 
ma wiele innych problemów. 
Wszystkie datki wrzucone w 
sobotnie popołudnie do pu-
szek w całości zostaną prze-
kazane rodzicom Bartka. 
Pieniądze na jego leczenie są 
też zbierane przez „Funda-
cję Kolorowy Świat”. Funda-
cja utworzyła subkonto, na 
które można wpłacać pienią-
dze. Nr konta to: 76 1240 5527 
1111 0010 6550 6010. W tytu-
le przelewu trzeba wpisać: 
„#62 Bartosz Salwa”. Można 
przekazywać dla niego rów-
nież 1% z podatku. Nr KRS 
to: 0000161880. W rubryce 
cel szczegółowy wpisujemy: 
„#62 Bartosz Salwa”.

Whizz Orkan w starciu z 
Budowlanymi SA nie był fa-
worytem. Mistrzowie Polski 
otworzyli wynik spotkania w 
10. minucie. Do przerwy jesz-
cze trzykrotnie kładli piłkę za 
pole punktowe gospodarzy, 
zapewniając sobie ofensywny 
punkt bonusowy już w pierw-
szej połowie. Jedyne punk-
ty dla Orkana, kilka sekund 
po rozpoczęciu drugiej czę-
ści gry, zdobył Marcin Krze-
śniak, po szerokiej akcji na le-
wym skrzydle. 

Po meczu z Budowlany-
mi Łódź odbyła się konferen-
cja prasowa, w której wzięli 

udział kapitanowie i trenerzy 
obydwu zespołów. 

- Bardzo dziękuję kibicom, 
którzy tak licznie przybyli na 
sochaczewską „Maracanę”. Byli 
naszym szesnastym zawodni-
kiem. Mam nadzieję, że pod-
czas następnego meczu na try-
bunach zasiądzie jeszcze więcej 
osób – mówił kapitan drużyny 
Maciej Brażuk. - Jestem trochę 
rozczarowany wynikiem. Trze-
ba jednak pamiętać, że to my 
jesteśmy beniaminkiem a Bu-
dowlani mistrzami Polski. Je-
stem pewien, że nasi zawodnicy 
stanęli na wysokości zadania, 
włożyli w grę całe serce. Nieste-
ty, popełnialiśmy błędy, które 
wykorzystał nasz rywal. Cieszę 
się, że udało nam się pokazać 
kilka ładnych akcji. Mam na-
dzieję, że Orkan w kolejnych 
meczach będzie groźną druży-
ną i  sprawiał niespodzianki w 
takich spotkaniach jak dziś – 
komentował Brażuk.

- Liczyłem po cichu na 
bardziej korzystny wynik. 
Przegraliśmy ten mecz po 
stałych fragmentach gry – 
analizował mecz na konfe-
rencji prasowej trener Whizz 
Orkan, Maciej Misiak. - Nie-
stety, w meczu z Arką, na-
bawił się kontuzji Jahanatan 
Paatashvili, który miał prze-
ćwiczonych z zespołem kilka 
wariantów stałego fragmen-
tu gry. Należy też pamiętać, 
że większość naszego ata-
ku to chłopaki mający po 20 
lat. Niestety, odbiegają jesz-
cze trochę doświadczeniem, 
w porównaniu do formacji 
ataku naszych rywali. Uwa-
żam za to, że w walce indy-
widualnej, jeden na jeden, 
nasi zawodnicy byli równymi 
przeciwnikami dla mistrzów 
Polski. Takie mecze jak dzisiaj 
pokazują nam, gdzie mamy 
jeszcze braki i co musimy 
nadrobić. Myślę, że w następ-
nym meczu drużyna Orkana 
będzie w jeszcze lepszej for-
mie – twierdzi Maciej Misiak.

Następne dwa spotkania, 

z KS Budowlanymi Łódź i Le-

chią Gdańsk rozegrane zosta-

ną na stadionie warszawskiej 

Polonii. Mecze będą transmi-

towane na żywo przez stację 

Polsat Sport. 

Odrodzenie sochaczewskiej Maracany
Stadion przy ul. Warszawskiej w sobotnie popołudnie zapełnił się kibicami rugby. Pierwsza drużyna powróciła do rozgrywek Ekstraligi. 
Na sochaczewskiej Maracanie Whizz RC Orkan Sochaczew podejmował mistrzów Polski - Master Pharm Budowlani Łódź SA.

RC Arka Gdynia – Whizz RC Orkan Sochaczew 20:19 (20:19) 
punkty Orkana: Michał Kępa 9 (P, 2pd), Adrian Niemiec 5 (P), Jakub Budnik 5 (P)

Whizz RC Orkan Sochaczew - Master Pharm Budowlani Łódź SA 5:36 (0:26) 
punkty Orkana: Marcin Krześniak 5 (P)

Urodziny w dniu meczu z Budowlanymi miał Tomasz Szymański. Znajomi przygotowali mu niespodziankę

Mecz z mistrzami Polski poprzedził pokazowy trening żeńskiej drużyny Tygrysic

Konferencje prasowe stały się standardem w Orkanie Whizz przegrywał auty
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Pewna wygrana juniorów

Przed meczem seniorów z 
MasterPharmem na boisko 
przy ul. Warszawskiej wy-
biegli juniorzy Orkana. W 
pierwszym w tym sezonie 
meczu eliminacyjnym do mi-
strzostw Polski pewnie po-
konali drużynę Budowlanych 
Lublin 38:3 (21:3).

- Na początku spotkania było 
widać sporą nerwowość w obu 
drużynach. Zrobiliśmy kilka 
niewymuszonych błędów. Je-
den z nich przeciwnik zamie-
nił na trzy punkty. Byliśmy 
jednak drużyną, która poka-
zała dojrzałe rugby, zdomino-
waliśmy przeciwnika w mły-
nie zwartym i grze otwartej. 
Widowiskowa, odważna gra w 
formacji ataku i 100 proc. sku-
teczność naszego kopacza Ad-

riana Nowakowskiego zaowo-
cowała wysokim i zasłużonym 
zwycięstwem nad aktualnym 
wicemistrzem Polski w tej ka-
tegorii wiekowej – komentuje 
spotkanie trener juniorów Or-
kana, Jakub Seklecki.

Orkan zagrał w składzie: 
Filip Gordon Buchan, Mateusz 
Sobański, Hubert Wiśniewski, 
Antoni Gołębiowski, Jan Mro-
ziński, Sebastian Misiak, Kac-
per Getka, Xavier Hanna Starr, 
Krystian Adamiak (5), Adrian 
Nowakowski (8), Wiktor Lech, 
Kacper Szufl iński (10), Michał 
Szwarc (10), Dawid Szymerski 
(5), Hubert Lewandowski, Kaje-
tan Ostrowski, Michał Chmie-
lewski, Mateusz Panek, Seba-
stian Kitliński, Patryk Książek, 
Oskar Sargowicki, Filip Perak, 
Kacper Starak, Ksawery Struss.

Kadeci Arkę pokonali
W Wielką Sobotę po meczu se-
niorów Orkana na boisko wy-
biegli kadeci naszego klubu. 
W spotkaniu eliminacyjnym 
Mistrzostw Polski pewnie po-
konali Arkę Gdynia 55:17. 

Kadeci zagrali w składzie: 
Adam Lewandowski, Kacper 
Wróbel (5), Kamil Zieliński 
(5), Adam Kaliński, Adam Ro-

manowski (15), Adam Szwarc, 
Hubert Dzikowski, Wojciech 
Kryś (10), Cristian Bregu, Igor 
Kocimski (8), Kamil Miękisz 
(5), Paweł Szwarc, Łukasz Ro-
gowski (2), Damian Rogowski 
(5), Filip Szufl iński, Jakub Wój-
cik, Oktawian Buczyński, Kac-
per Sieczkowski, Filip Lewicki, 
Wojciech Budnik, Sebastian 
Lewandowski.

Powrót Tygrysic
Po dwóch latach przerwy ko-
bieca drużyny rugby Orkana 
wróciła do gry. Sochaczew-
skie Tygrysice w sobotę 24 
marca wystąpił w IV turnieju 
mistrzostw Polski, który od-
był się w Poznaniu. Zakoń-
czyły go na 10. miejscu.

W turnieju zagrało 12 drużyn. W 
fazie eliminacyjnej Tygrysice prze-
grały z drugim zespołem Legii 
Warszawa 26:19 i wygrały z ekipą 
Barbarians 19:7. W meczu o dzie-
wiąte miejsce ponownie spotkały się 
z Legią i tym razem przegrały 12:7.

Mimo odległego miejsca 
w końcowej klasyfi kacji tur-

nieju trener Marcin Stencel był 
bardzo zadowolony z postawy 
swoich zawodniczek, tym bar-
dziej iż podjęły walkę w okro-
jonym składzie. - Nie da się 
ukryć, że przed nami jeszcze 
dużo pracy, jednak ten turniej 
traktowaliśmy jako kolejny 
etap przygotowań do następ-
nego sezonu – komentuje tre-
ner Stencel.

Tygrysice wystąpiły w 
składzie: Aleksandra Adam-
czyk, Wiktoria Buczyńska, Eli-
za Frontczak, Aleksandra Gu-
towska, Sandra Kłak, Wiktoria 
Raczkowska, Patrycja Wasi-
lewska, Sylwia Zagajewska.

W ramach Pucharu Polski MMA 
rozegrano turnieje w kategoriach 
kadet, junior, senior i full con-
tact oraz turnieje brazylijskie-
go Ju-Jitsu. Walki toczyły się w 
trzech oktagonach oraz na macie 
w bocznej sali, gdzie rozgrywany 
był turniej BJJ. W zawodach wzię-
ło udział około 260 zawodników 
i zawodniczek reprezentujących 
blisko 80 największych w Polsce 
klubów, m.in. Arrachion Olsz-
tyn, S4 Fight&Cross Gym, WCA, 
Gracie Barra. Podczas Pucharu 
Polski obecnych było wielu tre-
nerów i czołowych zawodników 
MMA w Polsce, którzy uważnie 
przyglądali się walkom w poszu-
kiwaniu nowych talentów. 

Impreza, już tradycyjnie, 
rozpoczęła się od wspólnego 
odśpiewania przez zawodni-
ków Mazurka Dąbrowskiego. 
Uroczystego otwarcia zawo-
dów dokonał prezes UKS Dra-
gon Fight Club Sochaczew, Sła-
womir Cypel. Towarzyszyli mu 

motocykliści z Boruta MC, któ-
rzy prosili o wsparcie w imieniu 
ich prezydenta Tomasza Sołda-
czuka chorego na glejaka złośli-
wego, przechodzącego obecnie 
rekonwalescencję po zabiegu 
chirurgicznym.

Sochaczewscy Dragoni w 
ramach Pucharu Polski wywal-
czyli w sumie trzy medale. Po 
kilkumiesięcznej przerwie rę-

kawice ponownie założył Łu-
kasz Kozłowski. Koza wystą-
pił w turnieju wagi ciężkiej 
full contact i zajął w nim dru-
gie miejsce. Dwa złote krążki w 
brazylijskim Ju-Jitsu wywalczy-
ły dziewczyny. W turnieju ju-
niorów BJJ NO Gi (bez pasów) 
w kategorii do 57 kg najlepsza 
była Kamila Janicka. W wadze 
powyżej 57 kg na najwyższym 

stopniu podium stanęła Karoli-
na Białogłowa.

Honorowy patronat nad im-
prezą objął burmistrz Sochacze-
wa Piotr Osiecki. Organizatorami 
Pucharu Polski MMA 2018 byli: 
UKS Dragon Fight Club Socha-
czew, Stowarzyszenie Amator-
ska Liga MMA, Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji w Sochaczewie, 
Polski Związek Ju-Jitsu.

Trójka Dragonów na podium
Kolejny raz hala MOSiR przy ul. Kusocińskiego zapełniła się wojownikami 
i amazonkami. Ósmego kwietnia w Pucharze Polski Amatorskiej Ligi MMA 
o najwyższe trofea walczyło blisko 300 wojowników. Gospodarze zawodów, 
sochaczewscy Dragoni, wywalczyli dwa złote i jeden brązowy medal.

Miejski Ośrodek Sportu i Re-
kreacji zaprasza do wzięcia 
udziału w Młodzieżowym 
Turnieju Siatkówki, który od-
będzie się w sobotę 14 kwiet-
nia w hali sportowej przy 
ul. Chopina. Początek zawo-
dów o godzinie 9.00.

W turnieju mogą wziąć udział 
zawodnicy z rocznika 1998 i 
młodsi. Drużyna musi składać 
się z minimum sześciu, maksy-
malnie dziesięciu zawodników, 
składy mogą być mieszane, oso-

by niepełnoletnie muszą posia-
dać pisemną zgodę rodziców 
lub opiekunów.

System rozgrywek zosta-
nie ustalony po zamknięciu li-
sty zgłoszeń. Cztery najlepsze 
drużyny otrzymają pamiątko-
we puchary, wybrany zostanie 
również najlepszy zawodnik 
turnieju.

Zgłoszenia przyjmowane 
są do 11 kwietnia mailowo: ha-
lowasochaczew@wp.pl. Więcej 
informacji pod numerem tele-
fonu: 667 080 171.

Młodzieżowy turniej

Dla biało-czerwonej
Podczas 26. edycji Europejskich Biegów Młodych Olimpijczyków, 
które odbędą się 15 czerwca na terenie jednostki wojskowej w Bie-
licach, organizowany będzie również Bieg Open na dystansie 3000 
metrów z okazji 100-lecia odzyskania przez Polskę niepodległości. 
Ilość miejsc jest ograniczona do 100 osób. Szczegóły w regulaminie 
na stronie www.ebmo.pl. 
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